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Само 37% от свинското е българско
Цените му обаче са сред най-високите в Европейския съюз. Българ-

ското производство е с до 40% по-скъпо спрямо основните вносите-
ли в зависимост от сезона, констатират експерти.

огато децата лъжат, често им
казват, че в очите им плуват ко-
рабчета. ГЕРБ са събрали целия
Световен океан в своите и имат
огромна флотилия, която се под-
мята хаотично. Особено, ако ста-
ва въпрос за изборно законодател-
ство и честен вот. Те обичат да
обещават, не и да изпълняват.

Здравният министър Костадин
Ангелов пришпорваше президен-
та да насрочи дата за изборите,
че да се появи и прословутият
здравен протокол. Указания как
да се осигури здравето и правото
на всички да гласуват обаче още
няма. Въпреки че уж щяха да са
ясни 50 дни преди изборната
дата. Като нищо пак да се появят
в последния момент и “извънред-
ната ситуация” отново да се полз-
ва като извинение за хаотични и
абсурдни мерки. Кой и как ще
носи отговорност също не е ясно.
Е, разбира се, официално вината
няма да е в кабинета, Бойко Бо-
рисов или ГЕРБ.

Управляващите никак не ис-
кат да се нагърбват с важни зада-
чи, по-хубаво им е да се снимат
с фенове, да пръскат пари за пи-
арски акцийки и да изглеждат
добри. Затова вече няколко пъти
се опитаха да нагърбят ЦИК с
цялата отговорност по провеж-
дането на изборите. Сигурно за-
щото иначе няма да им остане
време и пари за лъскането на
корозиралия им светъл образ.
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Павлета ДАВИДОВА

Откриха
в бирата
хормон на
щастието Стр. 15

Имаме си

и надглавен

прокурор

Министърът на туризма
ще прави изборите

Министърът на туризма
Марияна Николова ще от-
говаря за организационно-
техническата подготовка на
изборите. Управляващите
не обясняват какво налага
неопитната в сферата Ни-
колова да смени вицепреми-
ера Томислав Дончев. Тя ще

трябва да разчиства кашата
на предшественика си, кой-
то се отметна от обещание-
то държавата да осигури
склад за машините за вота.

Внезапната рокада изне-
нада членовете на ЦИК.
Почти по същото време, в
което МС е заседавал, е

Марияна Николова изненадващо смени Томислав Дончев

имало и среща, на която е
трябвало да се реши
въпросът със съхранението
на техниката. Всъщност в
момента не е ясно кой отго-
варя за казуса. Властта из-
веднъж отказа да наеме хра-
нилище, тъй като не е соб-
ственик на техниката. Ма-

кар Дончев да има съгласие
от ЦИК за посочен от него
склад, МС вече води прего-
вори “Сиела Норма” да пази
техниката за своя сметка,
тъй като това било включе-
но в договора за доставка.
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Оставката на кмета Йорданка Фандъкова поискаха протестиращи, събрали се
пред сградата на Столичната община заради трагичния случай с убитото
от ток 16-годишно момче. Те настояха да разговарят с кметицата, но тя не
се отзова. По-късно Фандъкова се появи пред медиите с обяснения за инцидента

Путин се обяви
срещу пещерния
национализъм
в Русия

Тито осъжда
Шарло на смърт,
защото е българин

Деца
пресъздават
„Рецептите
на баба”
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Президентът очаква пакт
за почтеност от партиите
Залогът е дали да продължим сегашния управленски модел,
водещ към разпад на държавността, смята Румен Радев

Президентът Румен Радев очаква за
предстоящите избори партиите да над-
могнат теснопартийните си интереси и
да формулират и приложат пакт за по-
чтеност, професионализъм и компетент-
ност при излъчване на управляващите
на най-високо ниво. Залогът на парла-
ментарните избори е огромен, той не е
дали да се смени или удължи сегашната
власт, а дали да продължим със сегаш-
ния управленски модел, който води към
разпад на държавността, корупция, бед-
ност, разхищение, ниска ефективност на
управлението и все по-осезаемо изоста-
ване на страната от другите държави от
ЕС, заяви той при посещението си в
Самоков. Президентът смята, че редица
партии не се фокусират върху този ос-
новен проблем, а се “хлъзгат върху при-
мамливите обещания за заплати, пенсии
и различни социални придобивки”. “Точ-
но затова с госпожа Йотова излязохме с
нашето послание за нова България с ясно
формулирани принципи, приоритети и
национална цел - укрепване на държав-
ността”, припомни държавния глава.

 Президентът очаква партиите да ка-
жат дали ще приемат като своя непосред-
ствена задача в новия парламент рефор-
ма на изборното законодателство, така
че да се гарантират честни и достъпни
избори. “Ще предприемат ли решителни
конституционни и законови промени,
така че да се укрепи върховенството на
правото, да се извърши адекватна съдеб-
на реформа и да има оптимизация в зако-
нотворческия процес и да намерят сила

Бившият кмет на Белово Веселин
Найденов осъди прокуратурата по
Закона за отговорността на държавата
и на втора инстанция. В края на яну-
ари Апелативният съд в Пловдив е
потвърдил решението на окръжните
магистрати в Хасково. Така Найденов
осъди прокуратурата за 100 хил. лв.,
въпреки че настояваше да получи 500
хил. лв. Делото за престъпление по
служба продължи над 10 години.

От 2002 г. до 2014 г. делото с три
обвинения за престъпления по служба
стига няколко пъти до съда, разглеждано
е, като някои съдебни състави четат оп-
равдателна присъда, други - осъдителна,
връщано е на прокуратурата заради про-
цесуални нарушения. По-късно всички
наказателни съдии в Пазарджик си на-
правиха отвод и Върховният съд нареди
процесът да се гледа в Пловдив. След
това казусът отново бе върнат на проку-
ратурата, после бе пратен в Окръжния
съд в Благоевград, но и оттам бе върнат
на прокуратурата, докато през декември
2013 г. тя прекрати делото срещу кмета.

В крайна сметка апелативният съд
приема, че 100 хил. лв. е “най-адеква-
тен паричен еквивалент на претърпе-
ните неимуществени вреди” - влоше-
ното психическо здраве, личните и
професионални притеснения в качест-
вото на съпруг и родител, на кмет, на
политическо лице и на адвокат, финан-
совите затруднения.

Бивш кмет осъди
прокуратурата
за 100 000 лева

ГЕРБ внесоха законодателните
идеи на Кирил Вълчев

Бежанците у нас се увеличават, в ЕС намаляват
Двойно са се увеличили

задържаните у нас бежан-
ци през миналата година в
сравнение с предходната,
твърди МВР.

Над 3500 души са били
хванати за този период,
като повечето от тях са
открити вътре в страната и
са успели да минат през
външната ни граница без-
наказано. Увеличението
при тях на годишна база е с
близо 70%.

Два пъти повече са хва-
натите и при опит да изля-
зат, като основно това е
ставало на границата със
Сърбия.

Задържаните при опит
да напуснат България са
над 1500 души, като по-го-
лямата част са без регист-
рация, т.е. те не са били
засечени да влизат в стра-
ната. Според данните на
МВР повечето идват от Аф-
ганистан.

Миграционният натиск е
започнал да се засилва след
летните месеци и първите
данни за увеличение са от
септември. През октомври
и ноември е достигнат пик
от над 500 и над 300 души
съответно, което е близо
десет пъти повече от
задържаните мигранти във
вътрешността на страната
в сравнение със същия пе-
риод на 2019 г.

Увеличението е на фона

на спада на опитите да се
преминават границите на
Европейския съюз.

В началото на 2021 г. от
“Фронтекс” отчетоха, че
натискът по време на пан-
демията е намалял значител-
но и броят на незаконно
преминалите границите на
съюза е спаднал с 13%.
Организацията обяснява
това със засиления граничен
контрол и строгите мерки в
повечето държави.

Намерението на новия генерален
директор на БТА Кирил Вълчев нови-
ните на агенцията да станат безплат-
ни се материализира в законопроект,
внесен от ГЕРБ. Той предвижда
Българската телеграфна агенция да
осигурява свободен и безвъзмезден
достъп до собствените си информа-
ционни продукти.

Изключения ще има за информа-
ция, обект на защитени права на тре-
ти лица, за специализирани информа-
ционни продукти, изготвени по възла-
гане, за архивни материали след изти-
чането на срок, определен от генерал-
ния директор, и за произведения на
издателската, печатна и продуцентска

дейност на БТА.
Разширява се кръгът от лица, чи-

ито актове и обръщения ще отразява
агенцията. В списъка вече влизат де-
путатите, представители на бюджет-
ни организации, юридически лица с
нестопанска цел, партии, институции
на религиозни общности, председа-
телите на народни читалища, органи-
зациите на работодателите и на ра-
ботниците и служителите на нацио-
нално равнище, лицата, представля-
ващи българи извън България, чиято
дейност е насочена към съхраняване
на родната култура, институции на
ЕС и международни организации, на
които страната ни е член или си

сътрудничи, и др.
Техните съобщения обаче трябва

да са от обществен интерес и не бива
да са с търговски характер, както и не
трябва да противоречат на Етичния
кодекс на БТА.

Досега БТА имаше право да полу-
чава необходимата й информация от
държавните и общинските органи, ако
тя не съдържа предвидена от закон
тайна. В проекта на ГЕРБ държавните
и общинските органи са заменени с
“всички бюджетни организации”, от
които БТА има право да получава
безвъзмездно информация.

Новините ще станат достъпни до
година от обнародването на закона.

СНИМКА БГНЕС

Президентът похвали кмета на Самоков Владимир Георгиев и екипа му за усилията и резултатите, които
постигат в преодоляването на предизвикателствата от кризата и в общото развитие на общината

да започнат реална борба с корупция-
тат? Партиите трябва да обявят и дали
ще направят необходимото, за да имаме
свобода на словото и ще предприемат ли
решителна политика за прозрачност в уп-
равлението и пресичането на кражбите”,
смята Радев. Според него партиите тряб-
ва да се ангажират с тези въпроси сега,

защото след изборите ще бъде късно, а
възпроизводството на порочния управ-
ленски модел ще е гарантирано. Каквито
и икономически, социални и всякакви
други политики да се предприемат, те
отново ще бъдат обречени на провал,
както показаха и годините досега, преду-
преждава държавният глава.

По повод трагедията със загиналото
от токов удар на тротоар в София мом-
че президентът заяви, че липсата на
прозрачност, отчетност и отговорност в
едно управление води дотам, че инсти-
туциите започват да работят за опреде-
лени кръгове, а не в интерес на общест-
вото, и до такива уродливи инциденти.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Филип Попов за безхаберието
на управляващите

Във вторник ЦИК бе изне-
надана с писмо, деклариращо
отказа на властта да реши въпро-
са. В последния момент Дончев
се оправдава, че МС не може да
осигури склад и да сключи дого-
вор за наем, докато собстве-
ността на машините не бъде
прехвърлена на държавата.
“Имахме уверение, че ще имаме
склад и че договорът ще се склю-
чи от администрацията на МС.
Сега ни се сервира, че няма да
стане. Колкото и да поема ЦИК
от организационно-техническа-

Министърът на туризма
вече отговаря за изборите
Властта очаква „Сиела Норма” да се погрижи за съхранението на машините

Павлета ДАВИДОВА

Мнозинството в парламента
отхвърли набързо две президентски вета
- на поправките в НПК, с които се създа-
ва екзотичната фигура на спецпрокурор
за разследване на главния, и върху лоби-
стки текстове от Закона за устройство-
то на териториите. След кратък дебат
със 125 гласа от ГЕРБ, ОП и “Воля”, 77
“против” от БСП и ДПС и трима
“въздържали се”, парламентът затвърди
поправките на ГЕРБ в НПК.

Крум Зарков от БСП заяви, че не-
ефективното предложение на ГЕРБ за
спецпрокурор е оценено като абсурд и
екстравагантност от правната общност
в България и Европа, и припомни за
срамната комуникация на управляващи-
те с Венецианската комисия. “Големият
проблем е, че прокуратурата функцио-
нира по начин, който позволява намеса
във вътрешното убеждение на магист-
ратите. Уж е ясна рамката докъде се
простира прокурорският надзор за за-
конност, а прокуратурата се произнася
по всякакви теми - от цената на водата
до пешеходните пътеки”, каза Зарков и

Въпреки ветото само в България ще има надглавен прокурор

Войнов предложи стенограми-
те от разговорите с Дончев да
бъдат огласени публично, за да
бъде ясно чия е отговорността.
Не мога да приема, че ЦИК
трябва да търси склад и да го
предлага на изпълнителя на об-
ществената поръчка, заяви Вой-
нов. Комисията реши да разго-
варя с Дончев, а на вчерашното
заседание бе обявено, че сутрин-
та е проведена среща с “отго-
ворните лица” от МС. Оттам за-
явили, че са се договорили със
“Сиела Норма” фирмата да на-
еме склад за своя сметка и тех-
никата да се пази в него до при-
добиването й от ЦИК. Николай
Николов предложи да попитат

“Сиела Норма” дали ще дейст-
вително е поела такъв ангажи-
мент. Заради внезапната рокада
часове по-рано Севинч Солако-
ва посочи, че първо трябва да се
разбере дали хората, от които
идва информацията за прегово-
рите, действително представля-
ват МС и отговорния за избори-
те министър. ЦИК реши работ-
на група да изясни казуса. Още
с появата на темата обаче чле-
нове на ЦИК демонтративно на-
пуснаха, за да провалят квору-
ма, който бе на ръба. Те насто-
яха решението за склада да се
вземе от повече хора. Стана
ясно, че има проблем и с кому-
никацията със “Сиела Норма” -

на писмо с въпроси от ЦИК
фирмата отговорила с нови
въпроси и искане на имена, с
които да комуникира по различ-
ни организационни въпроси.

От МС не разкриват подроб-
ности защо Николова ще отго-
варя за изборите. “В решение-
то са включени задължения и
отговорности и на други мини-
стри, свързани с подготовката
и произвеждането на изборите,
включително и на министъра на
здравеопазването предвид раз-
пространението на КОВИД-
19”, лаконично е съобщението
от пресцентъра. 45 дни преди
изборите продължава да липсва
здравен протокол за изборния

ден. МС промени част от план-
сметката за вота и прехвърли
близо 3 млн. лв. към МЗ. По
предложение на здравния ми-
нистър и след съгласуване с
ЦИК, ще се прилага централи-
зиран подход за закупуване на
предпазни маски, ръкавици, дез-
инфектанти и др. МЗ, чрез ре-
гионалните здравни инспекции,
ще организира доставката им до
РИК, СИК, както и до подвиж-
ните секции. МС възложи на
правосъдната министърка Де-
сислава Ахладова да издава на-
казателни постановления в слу-
чаите на установяване на нару-
шения на областните управите-
ли по Изборния кодекс.

СНИМКА БГНЕС

Така и не стана ясно защо Николова е натоварена с изборите.
Бойко Борисов опита да отклони вниманието с поредните “извънредни”
средства, които този път бяха отпуснати за храмове и общини

Изненадващо кабинетът
прехвърли отговорността по
провеждането на изборите на
министъра на туризма Мариа-
на Николова, която няма опит
в сферата. Досега комуникаци-
ята с изборната администрация
бе поверена на вицепремиера
Томислав Дончев. Николова,
която отговаря и за демографи-
ята и е в МС като кадър на
“Обединени патриоти”, ще по-
еме организационно-техничес-
ката подготовка на изборите.
Явно тя ще разчиства кашата
на Дончев, който се отметна от
обещанието държавата да оси-
гури склад за машините за вота,
оставяйки всичко в ръцете на
ЦИК и доставчика на техника-
та “Сиела Норма”.

та дейност, не може да я свърши
сама, без съдействието на цен-
тралната власт”, ядоса се Ер-
хан Чаушев. Стана ясно, че с
писмото Дончев обявява, че
складът трябва да бъде осигу-
рен със средства на изпълните-
ля. Шефът на Комисията Алек-
сандър Андреев предложи пис-
мото от МС да бъде препрате-
но до “Сиела Норма”, която да
поеме складирането.

Емил Войнов също напомни
срещите с Дончев и обещанията
му да осигури склад, включител-
но до провеждането на прези-
дентските избори. Преди две
седмици ЦИК е отговорила по-
ложително на писмо от вицепре-
миера, в което той предложил
конкретно място за съхранение.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИСНКА

Мнозинството отново отказа да се вслуша в гласа
на експертите и отхвърли две президентски вета

настоя да се прекрати фактическото вли-
яние на главния прокурор във ВСС.
Според Филип Попов в този законопро-
ект за пореден път проличават ясно
уродливите контури на срутището ГЕРБ.
“Станахме експерти в замазване на очи-
те на Венецианската комисия. С 200 ги
излъгахте”, допълни Явор Божанков.

Президентът Румен Радев коменти-
ра решението на парламента. Според
него то е временно, обявено под нати-
ска на някаква конюнктура, и няма да
просъществува в бъдеще, защото е в
противоречие с Конституцията и с
основни човешки права.

Със 122 гласа управляващите пре-
одоляха и ветото върху териториал-
ния закон, срещу които се обявиха ор-
ганизациите на архитекти, инженери и
екоактивисти. С него се позволява
съдебно обжалване от граждани на
общи устройствени планове - в срок
от 14 дни, и то само от собствениците
на недвижими имоти, непосредствено
засегнати от неговите предвиждания,
но не и от всички граждани.
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Населението в София
ще расте до 2028 г.

Провал на е-системата
в пловдивските автобуси

Населението в София ще нараства
до 2028 г., след което ще започне трай-
на тенденция за намаляване. Това по-
казва анализът “Население на Столич-
на община”, разработен от общинско-
то предприятие “Софияплан” във
връзка с подготовката на “Програма
за София”. Според него населението
се е увеличило с близо 70 000 души
между 2010 и 2019 г., като това се
дължи основно на механичния прираст
- хора, които са родени извън столи-
цата, се преместват да живеят в нея.
Анализът сочи още, че градът няма
нужда от нови терени за жилищно
строителство, а от масово обновяване

на съществуващия жилищен фонд.
Районът с най-много издадени раз-

решения за строеж е “Витоша”, в който
от 2010 г. до октомври 2020 г. са изда-
дени 684 разрешителни за жилищни
сгради или 20 на сто от общо 3575 за
целия град. На второ място се нарежда
район “Панчарево”. Анализът сочи, че
най-застроени са централните кварта-
ли, “Хладилника” и “Белите брези”.

Според икономическия анализ на
общинското предприятие през послед-
ните 10 години бедността в София
трайно намалява, но в същото време
неравностите в доходите са се увели-
чили един път и половина.

Електронната система за таксуване
в пловдивските автобуси се провали
напълно. Общината ще съди фирмата,
която е изградила софтуера за обслуж-
ването на градския транспорт. Това е
испанската фирма “Индра”, а искът е
за 1,5 млн. лв. Според зам.-кмета То-
дор Чонов сумата може и да се увели-
чи в хода на делото. Общината вече е
прибрала близо 500 000 лева от гаран-
цията на фирмата. Договорът с нея
приключва в края на февруари и вече
три български фирми искали да осъ-
временят системата.

Причината за предявените претен-
ции е, че над 3 години системата за

електронно управление не е завърше-
на докрай, а голяма част от монтира-
ната в автобусите апаратура е остаря-
ла, без реално да е използвана. Идеята
била да не се ползват кондуктори, а
само проверяващи контрольори от
общинското предприятие. Когато оба-
че се включили всички устройства в
работен режим, системата се сринала.
От вчера електронното таксуване в
автобусите и по спирките е изключено
окончателно.

В близките месеци в експеримен-
тален режим трябва да тръгне дълго-
очакваната електронна система за так-
суване и в София.

Подозират фирма на ГЕРБ за собственик на павильона
Тежкият инцидент със загиналото в

София момче доведе до истински скандал
в парламента. Заради престъпното без-
хаберие на отговорните институции БСП
поиска оставката на Йорданка Фандъко-
ва. Иван Ченчев обяви, че оголеният ка-
бел, убил младеж, символизира “озъбе-
ното управление на ГЕРБ”. “Появи се
сериозна информация, че този кабел за-
хранва павилиони, които са собственост
или се държат от двама общински съвет-
ници на ГЕРБ. Близо 100 са незаконните
такива павилиони в столицата на съвет-
ници на ГЕРБ”, обобщи Ченчев, подози-

райки, че партийните обвързаности са
причина властите да си затварят очите за
дългогодишния проблем с някои обекти.

В началото на пренарното заседание
левицата настоя Фандъкова и премиерът
Бойко Борисов да бъдат изслушани, за
да обяснят причините за трагедията с
детето, тъй като дни наред държавните
институции мълчат.

Цвета Караянчева обвини социалис-
тите, че използват смъртта на детето за
политически пиар. Близо час тя отказва-
ше да подложи искането на гласуване с
клиширани обяснения, че не било внесе-

но в писмен вид в деловодството, пре-
миерът и кметът нямало как да знаят
причините за инцидента, а следствието
не било приключило. Раздразнението й
стигна до там, че изключи 6 пъти микро-
фона на изказказващите се социалисти.
Накрая нареди да се премине към днев-
ния ред, но депутатите от БСП станаха
от местата си и започнаха да скандират.
Караянчева отстъпи и подложи искане-
то на гласуване, но мнозинството пак
спаси Борисов от явяване в НС. “Какво
трябва да стане в държавата, има ли сила
в нея, която може да докара премиера,

за да даде обяснения за загубите на чо-
вешки животи”, попита Христо Прода-
нов от БСП.

Гербаджията Вежди Рашидов обви-
ни БСП в политически примитивизъм.
“Никой не е искал да го убие. Случва се.
За магистралите Бойко Борисов е вино-
вен. За земетресението в Таити Бойко
Борисов е виновен. Това ли ви е поли-
тиката”, разгневи се той. От БСП обаче
бяха категорични, че смъртта на детето
е важен политически въпрос от общест-
вена значимост, на който премиерът
трябва да отговори.

ЧЕЗ, кмет и подпис
„със запетая”виновни за
трагедията с шахтата

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Макар и малоброен, пред Столичната община се проведе протест
срещу нехайството на властите, довело до нелепа смърт на младеж

Опасният кабел е бил махнат през 2019 г., но от
Столичната община не знаят кога и как се е появил пак

Електроразпределителното
дружество ЧЕЗ, настоящият
кмет на район “Триадица” Ди-
митър Божилов и негови под-
чинени, както и неизвестно
лице, подписало документ
“със запетая” през 2011 г.
бяха посочени от кмета Йор-
данка Фандъкова като винов-
ни за трагедията с удареното
от ток момче в София. Три
дни след фаталния инцидент
тя, главният архитект Здравко
Здравков и шефът на  дирек-
ция “Управление и анализ на
трафика” Димитър Петров
излязоха официално с позиция
и данни по случая. Изнесена-
та от тях информация имаше
за цел да снеме всякаква отго-
ворност от централната адми-
нистрация. От окончателните
резултати от общинската про-
верка обаче така и не става
ясно кой и кога е прокарал
опасния кабел, убил момчето,
а само, че пет обекта в района
са незаконни и не са въведени
документално в екплоатация.

Оказва се, че през 2019 г. е
отстранен кабел, свързан с един
от незаконните обекти в райо-
на, който е минавал заедно с
други жици по стар светофа-
рен стълб. Последната провер-
ка на мястото е направена в
края на 2020 г., но от общината
не успяха да кажат дали

въпросният опасен проводник
тогава е бил там или не. Чинов-
ниците също така нямат пред-
става кой може да прокарва
незаконни кабели през шахти-
те. Фандъкова обаче се закани
да сложи датчици по тях, за да
се следи този процес.

Администрацията все пак
е установила, че опасният ка-
бел води към павилион в дво-
ра на болница “Св. Иван Рил-
ски”, поставен незаконно на
публична държавна собстве-
ност без позволението на Ми-
нистерството на здравеопаз-
ването. Обектът има сключен
договор с ЧЕЗ, който е напра-
вен на базата на хвърчащ лист
от 2011 г., подписан не от
главния архитект на район
“Триадица” Иван Шишков, а
“със запетая” от неизвестно
лице. Здравков определи, че
въпросната служебна бележ-
ка има стойност колкото би-
лет за баня. Според общината
дружеството ЧЕЗ изобщо не е
имало право да подава ток към
обект без задължителната до-
кументация.

От общината насочиха оста-
налата отговорност към район-
ната администрация в “Триади-
ца”, която не се отчела за неза-
конните преместваеми обекти в
края на миналата година.
Кметът Димитър Божилов също
не си бил свършил работата,
като не довършил процедурата
по премахването на незаконни-
те павилиони въпреки нарежда-
нето на НАГ и строителния
контрол на общината.

От кметството поискаха
персонална отговорност от
хората, които не са си свърши-
ли работата, и очакват наказа-
ния. За пример арх. Здравков
даде районните инспектори,
които трябвало да забележат
вързания за уличните парапе-
ти кабел, след като всеки ден
минавали оттам.

Коментар на стр. 9
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Българските фермери успя-
ват да произведат едва 37% от
свинското месо, което населе-
нието потребява, а в същото
време цените на свинското у
нас са сред най-високите в Ев-
ропейския съюз, сочи анализ на
фондация “Интелиагро”.

Поради факта, че не може
да произведе достатъчно, Бълга-
рия внася 120 000 тона свин-
ско месо годишно на стойност
269 млн. евро. Внасяме основ-
но от Испания, Германия и
Франция. Българското произ-
водство е с до 40% по-скъпо
спрямо основните вносители в
зависимост от сезона, конста-
тират експертите.

Авторите на анализа смятат,
че постигането на продоволст-
вена независимост на страната
по отношение на свинското
месо теоретично би изисквало
осигуряването на 1 милиард
лева за инвестиции. Бизнесът и
държавните институции се ока-
заха неподготвени за разпрост-
ранението на африканската

Проблем с визите спира туристи от
Русия и Турция да посещават зимните ни
курорти, съобщи БНР. Проблемът бил в
начина им на получаване и срока им на
валидност. За пореден път въпросът се
повдига от бранша в Банско, който пола-
га усилия да направи курорта предпочи-
тан на руския и на турския пазар.

Проблем с визите за руснаци и турци

Цените на свинското у нас
са сред най-високите в ЕС
Бизнесът и държавните институции
се оказаха неподготвени за африканската чума

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

чума по свинете, която унищо-
жи 25% от популацията на сви-
не в България само за една го-
дина, констатира анализът.

Свинското месо беше рекор-
дьор по поскъпване. По данни
на Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата
само за няколко месеца след
констатирането у нас на афри-
канската чума по свинете цена-
та му на дребно се вдига с 3-4
лв. за килограм. За 2019 г.
поскъпването му бе с около 50
на сто. Пикът в цената за мина-
лата година е през май. Тогава
у нас 100 кг кланично месо са
стрували над 220 евро по дан-
ни на ЕК. За сравнение в Бел-
гия по същото време цената е
била около 170 евро.

Свиневъдството има потен-
циал да се възстанови на нива-
та отпреди кризата до края на
2022 г. и да продължи да расте
въпреки предизвикателствата,
пише в анализа. Според експер-
тите усилията на сектора няма
да дадат нужните резултати без

адекватната роля на държавата.
Необходимо е Планът за кон-
трол и предотвратяване разпро-
странението на африканската
чума от 2020 г. да бъде ревизи-
ран и придружен от ясна пътна

карта за придобиване на статут
на свободна от заболяването
страна през 2021 г. България
би могла да достигне високо
ниво на независимост по отно-
шение доставките на свинско

месо в рамките на следващия
програмен период до 2030 г.
при отделяне на частен и за-
емен капитал и съфинансиране
от европейските програми, пи-
шат експертите.

Конкурсът за търсене и
проучване на петрол и при-
роден газ в “Блок 1-26 Тер-
вел” (бившия “Терес”) ще
бъде прекратен, съобщиха
от Министерския съвет. За
решението стана ясно още в
края на миналата седмица от
думите на енергийния ми-
нистър Теменужка Петкова
пред Народното събрание.
Тя поясни, че вече се подгот-
вя и следващата процедура.
Петкова отговори на въпрос
на депутата от “БСП за
България” Таско Ерменков
за проучванията за природен
газ в Черно море. Той изра-
зи своята изненада за липса-
та на интерес към българския
блок на фона на находките в
Румъния и Турция.

“Блок 1-26 Тервел” е с
площ от 4032 кв. километра
и е разположен в изключи-
телната икономическа зона
на България в Черно море.
В периода 2002-2008 г. там
е било предоставено разре-
шение за търсене и проуч-

Националната електрическа ком-
пания (НЕК) не иска увеличeние на
цените на електроенергията, а само
компенсация, с която да покрие раз-
ходите за въглеродните емисии, по-
ради увеличението им от заложени-
те в решението на КЕВР от 1 юли
миналата година 22 евро до 31 евро
на тон към периода на изготвяне на
доклада. Това стана ясно от думите
на Венцислав Марков от НЕК на
вчерашното открито заседание на
КЕВР за изменение на цените на
електрическата енергия по време на
ценовия период.

По-рано бе съобщено, че от НЕК
са внесли искане за промяна на це-
ните на електроенергията, опреде-
лени на 1 юли 2020 г. заради
поскъпване на квотите въглероден
двуокис на борсата.

“Единственото, за което сезирах-
ме КЕВР, е за промяната на цените
на въглеродните емисии и принципа
на компенсирането им чрез Фонд
“Сигурност на електроенергийната
система”, тъй като разходите в НЕК
в двете централи - “Марица Изток
1” и “Марица Изток 3”, са пряко

НЕК иска компенсация за
по-високите цени на емисиите

Отново няма желаещи
за проучване за газ в блок „Тервел”

свързани с приходите, които полу-
чава фондът от емисии”, каза Мар-
ков. Той подкрепя проекторешение-
то на КЕВР, че промяна на цените
на електрическата енергия не тряб-
ва да има заради повишението на
цените за въглеродни емисии. Спо-
ред него КЕВР ще актуализира це-
ните за въглеродните емисии навре-
менно, тъй като от началото на го-
дината те се повишават ежедневно.
Марков посочи, че цените за въгле-
родни емисии дори вече надвишават
40 евро за тон. В този смисъл той
уточни, че е добре при приемането
на решението КЕВР да го актуали-
зира с по-високите цени за въгле-
родни емисии, за да не се натрупа
некомпенсиран разход в НЕК, кой-
то да бъде претендиран по-късно.
Към вчерашна дата цената на емиси-
ите е 38,65 евро за тон.

Закритото заседание на КЕВР,
на което ще се реши дали ще се
променят цените на електрическа-
та енергия по време на ценовия
период, ще се проведе на 24 фев-
руари, съобщи председателят на
КЕВР Иван Иванов.

ване на “Винтидж Петроле-
ум Интернешънъл инк.”.
Компанията е провела огра-
ничен обем проучвателни
дейности, но досега не е
правен сондаж. Според
оценки блокът е слабо изу-
чен и геоложките и геофи-
зичните данни за него са
силно ограничени.

Сегашният конкурс за
избор на титуляр на разре-
шение за търсене и проучва-
не за блока бе обявен на 6
август 2019 г. В определе-
ния срок, регламентиран в

решението на МС, няма кан-
дидат, който да е закупил
конкурсни книжа и не са
подадени заявления за учас-
тие в конкурса. Конкурсна-
та процедура се прекратява
на основание чл.50а, т.1 от
Закона за подземните богат-
ства, допълват от Министер-
ския съвет. Този текст гласи,
че конкурсът за предоставя-
не на разрешение се прекра-
тява с решение на органа,
открил процедурата, когато
не е подадено заявление или
предложение.

Бурхан Немутлу, член на УС на
Съюза на туристическия бизнес, обяс-
нява, че когато се издават визи на на-
шите туристи, се издават еднократни.
“Това е средство и време. Една виза е
70 евро. Тя не е електронна, а това
губи време. Говорим за сезон от 4-5
месеца. Ако се издаде многократна, ще

идва туристът няколко пъти”, смята той.
От години туристическият бизнес в
Банско и колегите им от Истанбул,
Бурса и други големи градове призова-
ват за решение на този проблем.

Според Малин Бистрин, председател
на Съюза на туристическия бизнес в
Банско и заместник-председател на

БХРА, това бездействие на държавата
по отношение на руските и турските
туристи граничи с престъпление към
българската индустрия. По думите му
издаването на визите не е заради прави-
лата в ЕС, тъй като Гърция издава на
турските туристи многократна виза за
срок от 6 до 12 месеца.
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Õ‡ 18 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í)
‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÏÓÌÚ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ-
‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ. ì»ÁÎ‡Íî, ÊÍ. ìƒÛÊ·‡î 2, ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
09:00 ‰Ó 20:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë Ì‡ ÛÎ. ì»ÁÎ‡Íî -
·Î. 256, ·Î. 257, ·Î. 258 Ë ·Î. 259.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
ì»ÁÎ‡Íî π 4 ÏÂÊ‰Û ·Î. 256 Ë ·Î. 258.

  Õ‡ 18 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í)
‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡-
ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË ÃËÌÍÓ‚ - ÀÓÚÍÓî,
Í‚. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 18:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ-
˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û ÛÎ. 508,  ÛÎ. 511,  ÛÎ.
514 Ë ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë  —Ô‡ÒÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ.
511 Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 514.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ̆ Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË
·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰Ó-ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ
“ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡
ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡
‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË
‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -http:/
/www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍ-
ÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡
Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

Екостикерите, които ще
разделят превозните средства
на екологични групи, ще се
слагат само на леките и леко-
товарните автомобили с обща
маса до 3,5 тона, съобщи пред
БТВ директорът на Изпълни-
телната агенция “Автомобил-
на администрация” Бойко Ра-
новски. За камионите и авто-
бусите няма да има ограниче-
ние на база замърсяване. Ло-
гиката е, че те рядко влизат в
централните градски части, а
нововъведението цели изчист-
ване на въздуха именно там.
Както е известно, след 12 юли
при преминаване на техниче-
ски преглед ще се мерят нива-
та на вредни емисии на авто-
мобилите и на база резултати-
те те ще бъдат разпределени в
пет екологични групи. С про-

Камионите и автобусите -
без екостикери
Автомобилният
парк у нас
е най-старият
в Европа

мени в Закона за чистотата на
атмосферния въздух, които
предстои парламентът да при-
еме на второ четене тази сед-
мица, общините получават
правото да спират достъпа на
коли от най-ниските групи до
определени части в градовете.
Кметовете трябва да опреде-
лят зоните, как ще се извършва
контролът и какви ще са санк-
циите. Бойко Рановски уточ-
ни, че в момента всички авто-
мобили попадат в определена
екологична категория (отбе-
лязвана като Евро 1, Евро 2 и
така до Евро 6), но тя няма да
има отношение към стикери-
те, като ще се разчита само на
данните от измерването в
пунктовете за преглед.

След проверката ще се по-
лучава стикер, който ще по-
казва в коя екологична група
е превозното средство, данни-
те ще ги има и във вграден
чип, който ще може да се чете
от разстояние. Новият стикер
ще е част от документите,
получавани при прегледа, като
очакванията са въвеждането

му да не се отрази на цената
на техническата проверка.
Продажбите на нови автомо-
били в страните от ЕС спадат
с 24% през януари, като до-
стигат най-ниските нива, от-
както се води статистика. В
същото време в България тен-
денцията за плавно намалява-
не на средната възраст на
превозните средства се
обърна и вече 75% от тях са
на повече от 15 години. По
този показател страната е без
конкуренция, показват данни
на Асоциацията на произво-
дителите на автомобили в Ев-
ропа.

Според тях свиването на
пазара в България е колкото
средното за европейския па-
зар - 24,1%, като са продаде-
ни 1769 автомобила. В почти
всички европейски страни
сделките са намалели в двуци-
френи проценти. От големите
пазари най-сериозен е ударът
в Испания (-51,5%), следват
Германия (-31,1%) и Италия (-
14,0%). Швеция е единствена-
та страна с ръст в продажби-

те, при това от 22,5%. Данни-
те на “Пътна полиция” за ре-
гистрациите сочат намаляване
на продажбите на нови авто-
мобили с 20,29%, но за леки-
те и лекотоварните (категории
М1 и N1), като сделките са
2208, при 2770 година по-
рано. Прави впечатление, че
при лекотоварните коли нива-
та на продажбите се запазват,
като през този януари е купен
само един автомобил по-мал-
ко и те са 439.

От Асоциацията на авто-
мобилните производители в
България алармираха за
обръщане на тенденцията за
слабо подновяване на авто-
парка. По официални данни
в края на 2020 г. средната
възраст на автомобилите,
които се движат по пътища-
та в страната, е над 19 го-
дини. Леките автомобили до
5 години са само 6%, а по-
вече от 70% от автомоби-
лите са над 15 г.

Изминалата пандемич-
на 2020 г. се е отразила
сериозно и на част от за-
страхователния сектор.
Драстичен спад има както
на броя предявени претен-
ции по задължителната
застраховка “Гражданска
отговорност” (ГО), така и
на изплатените обезщете-
ния, предаде investor.bg.

Справка в масивите на

40% спад на изплатените обезщетения по „Гражданска отговорност”
Комисията за финансов
надзор (КФН) показва, че
броят изплатени претен-
ции за имуществени вре-
ди през 2020 г. е 61 362,
докато през 2019 г. са
били 102 108 броя. Броят
на възникналите, но не-
предявени претенции пък
е 25 275 при 6440 през
2019 г.

Изплатените неиму-

ществени претенции за
2020 г. са 801 броя, до-
като през 2019 г. са били
2836. Възникналите, но
непредявени неимущест-
вени претенции през
2020 г. са 2887 при 2376
през 2019 г. През 2020 г.
предявените имуществе-
ни претенции са 80 811
при 111 605 за 2019 г.
Неимуществените пък са

2754 за миналата година
при 5501 през 2019 г.

Интересни са и данни-
те за брутния размер на
изплатените претенции.
Общо за имуществени и
неимуществени вреди
спадът е почти 40%. На-
пример изплатените иму-
ществени вреди за 2020 г.
са в размер на 71,134 млн.
лв., докато през 2019 г. са
били в размер на 168,933
млн. лв. Предявените, но
неизплатени претенции
през 2020 г. са в размер
на 42,895 млн. лв., докато
година по-рано са малко
над 26 млн. лв. Сериозна
разлика има и при възник-
налите, но непредявени
претенции - за цялата ми-

нала година са в размер на
143,317 млн. лв. при 48
млн. лв. за 2019 г. и близо
16 млн. лв. за 2018 г.

Брутният размер на
изплатените претенции
във връзка с неимущест-
вени вреди за 2020 г. е в
размер на 5,818 млн. лв.
при 45,143 млн. лв. за
2019 г. и 95,972 млн. лв.
за 2018 г. През 2018 г.
депутатите приеха проме-
ни в Кодекса за застрахо-
ването, касаещи лимитите
за изплащане на обезще-
тения за неимуществени
вреди при настъпване на
смърт на пътя. Преди
2018 г. размерът на изпла-
тените обезщетения за
неимуществени вреди се

Държавата трябва да плати близо
25 млн. лв. на свързваната с бизнес-
мена Христо Ковачки ТЕЦ “Брикел”,
ако Върховният административен съд
(ВАС) потвърди решение на Адми-
нистративния съд в София. През ав-
густ 2020 г. първоинстанционният
съд постановява, че екоминистерст-
вото е ощетило електроцентралата,
като й е определило по-малко от
необходимите безплатни парникови
квоти за работата в периода май
2010-май 2011 г. Оказва се, че еко-
министерството е орязало даваните
от държавата парникови квоти за
ТЕЦ “Брикел”. Ведомството предо-
ставяше квоти на всички замърсите-
ли на въздуха с въглеродни емисии.

Държавата осъдена да плати близо
25 млн. лв. на ТЕЦ “Брикел”

движеше около 140-170
млн. лв. и често надвиша-
ваше 200 млн. лв.

Предявените, но не-
изплатени претенции за
неимуществени вреди
през 2020 г. са в размер
на 46,766 млн. лв., дока-
то през 2019 г. те са били
81,758 млн. лв. Интерес-
ното е, че при неимуще-
ствените възникнали, но
непредявени претенции
почти няма разлика през
2020 г. (147 млн. лв.) и
2019 г. (141 млн. лв.)

През 2020 г. 3,059
млн. превозни средства са
имали задължителната по-
лица. За 2019 г. броят им
е 3,041 млн., а през 2018
- 2,827 млн.

Постепено тези квоти намаляваха и
вече не се разпределят. С решение на
зам.-министър на околната среда на
електроцентралата са били орязани
исканите от нея безплатни квоти. Те
бързо били изразходени и се нало-
жило дружеството да купува
допълнително 892 хил. квоти за по-
соченото време.
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В Брюксел зоват за търговско ембарго на “АстраЗенека”

Епидемията се
забавя, твърди СЗО

СНИМКА БГНЕС

Северна Корея разпространи
снимка на първата дама Ри Сол
Чжу с лидера Ким Чен Ун по
време на концерт, посветен на
годишнината от раждането на
баща му Ким Чен Ир. Ри не е била
виждана от януари 2020 г., което
породи спекулации дали не е
хванала коронавирус или дали е
бременна. Южна Корея се съмнява,
че в КНДР няма КОВИД-19,
защото страната имаше активен
обмен с Китай, където вирусът се
е появил за първи път, преди да
затвори границата си в началото
на 2020 г

НАКРАТКО

САЩ: Косово да подобри
отношенията със Сърбия

В Скопие готови с
новия план за България

Няма промяна в позициите ни в преговорите с България,
македонската идентичност, народ и език не се обсъждат и няма
да бъдат договаряни, заяви говорителят на правителството
Душко Арсовски на пресконференция в сряда. Той призова
също да не се допускат обиди, обвинения и език на омразата,
които не носят добро на никого, поне на македонския и българ-
ския народ. “Хармонизирането на единен план за действие с
България е в заключителен етап. Правителството винаги е силно
мотивирано чрез диалог да намери общ език по откритите
въпроси. Експертните екипи от министерствата на външните
работи поддържат постоянна комуникация и министър Осма-
ни обяви нов подход, необременен от емоции. Това в известен
смисъл е допълнителен тласък на процеса”, каза Арсовски,
цитиран от МКД. Той подчерта, че може веднага да се започне
работа по такива точки от плана като инфраструктурата,
спортът, образованието, информационното общество, ту-
ризмът”. Според него всяка публична изява, независимо от коя
страна идва, трябва да цели създаването на приятелска среда,
в която решенията са по-лесни за достигане.

САЩ призоваха новоизбрания лидер на Косово Ал-
бин Курти да даде приоритет на преговорите за норма-
лизация на отношенията със Сърбия, предаде АФП. “Съе-
динените щати категорично подкрепят улеснения от ЕС
диалог между Косово и Сърбия, насочен към всеобхват-
но споразумение за нормализиране на отношенията, ко-
ето трябва да бъде съсредоточено върху взаимното при-
знаване на държавите” каза говорителят на Държавния
департамент Нед Прайс.

Той добави, че Вашингтон очаква с нетърпение да
работи с новото правителство по приоритетни въпроси
в името на мира и стабилността в региона.

Левият реформист Курти, чиято партия “Самоопре-
деление” спечели най-много гласове на извънредните из-
бори в неделя, заяви че връзките с Белград няма да са
пръв приоритет на неговото правителство. “Самоопре-
деление” възнамерява да промени платформата за диалог
между Прищина и Белград, като заложи на принципите
на реципрочност и равноправие.

В сряда десетки хиляди жители на Мианма протестира в най-горемия град Янгон с искането
за освобождаването на популярната лидерка Аун Сан Су Чи, срещу която бе скалъпено ново обвинение,
този път за нарушаване на закона за извънредното положение срещу стихийните бедствия

СНИМКА БГНЕС

Епидемията от коронави-
рус се забавя, съобщи Све-
товната здравна организация.
Броят на новите случаи е
спаднал с 16% миналата сед-
мица като са регистрирани
2,7 млн. новозаразени. Броят
на починалите с коронавирус
също е намалял с 10%, дости-
гайки 81 000 души. Спадът
вече продължава пета поред-
на седмица.

Най-голямо е ограничава-
нето на разпространението в
Африка и в западния тихо-
океански регион (20%). В
Европа новите случаи са с
18% по-малко, следвани от
Северна и Латинска Амери-
ка и Югоизточна Азия. Уве-
личение със 7 на сто се отчи-
та само в Източното Среди-

земноморие.
СЗО съобщава, че британ-

ският вариант на коронави-
руса е установен в 94 държа-
ви, южноафриканският - в 46,
а бразилският - в 21.

Продължава да намалява
разпространението на виру-
са в Москва, където за дено-
нощие са потвърдени 1282
заразени, най-ниското ниво
от септември, съобщават ру-
ските власти.

Междувременно предсе-
дателят на Комисията за
международна търговия към
Европейския парламент
Бернд Ланге, настоя ЕС да не
сключва повече споразуме-
ния с “АстраЗенека” заради
отказа й да спази договора за
доставка на ваксини в ЕС.

Германското списание “Шпи-
гел” цитира Ланге, че компа-
нията трябва да понесе по-
следствия за нарушените си
ангажименти. Неофициално
подобни сигнали идват и от
дипломати и служители на
Европейската комисия, пише
“Шпигел”. Ланге критикува и
ценовата политика на бри-
танско-шведския фармацев-
тичен гигант, който продава
ваксината си срещу корона-
вируса на многократно по-
високи цени, от договорени с
ЕС, на по-бедни държави в
Африка и Азия.

Хърватия може да получи
руската ваксина “Спутник V”
още преди одобрението на
европейския лекарствен регу-
латор, пише в. “Ютарни

лист”. Прилагането на вакси-
ната обаче ще започне след
издаването на лиценз, съоб-
щава изданието като се позо-
вава на източници, близки до
премиера Андрей Пленкович.
В същото време първата
пратка от “Спутник V” при-
стигна в Газа.

Черна гора ще получи
2000 дози от руската вакси-
на от Сърбия. По-рано Се-
верна Македония получи над
4600 дози от Белград и за-
почна ваксинацията на меди-
ци в сряда.

Френска компания създа-
де маска, унищожаваща коро-
навируса чрез физическо и
химическо блокиране с по-
мощта на молекули циклодек-
стрин и четвъртичен амоняк.

ЕСПЧ иска незабавно
освобождаване на Навални

Европейският съд по правата
на човека в Страсбург изисква
от Русия незабавно да освободи
Алексей Навални въз основа на
правило 39 от регламента на
ЕСПЧ за обезпечителните мерки.
Това заяви за ТАСС адвокатка-
та на блогъра Олга Михайлова.
“Според сегашните норми, в
съответствие с всички междуна-
родни споразумения, Руската фе-
дерация трябва незабавно да
освободи Навални”, каза Михай-
лова. Министерството на пра-
восъдието вече отговори, че няма
да направи това.

Мафиоти арестувани
в Италия

Италианската полиция е
задържала 45 души при две опе-
рации срещу мафиотската орга-
низация “Ндрангета”. 28 души са
задържани в Милано по обвине-
ния в сътрудничество с мафия-
та, изнудване, измами и укриване
на имущество. Други 17 души са
арестувани за изнудване и пране
на пари. Разследването, в рамки-
те на които са разкрити
престъпленията, е продължило 3
години.

Стотици ученици
отвлечени в Нигерия

Няколкостотин ученици са
отвлечени от въоръжени лица от
общежитията им в централна
Нигерия. Нападателите, във во-
енни униформи, нахлули в прави-
телствения научен колеж в Ка-
гара късно във вторник и отвели
учениците в близката гора. Пред-
полага се, че те целят откуп.
Няколко деца и учители са успели
да избягат. В училището учат
1000 деца и засега не е ясно каква
част от тях са били похитени.
Преди два месеца при подобен
инцидент в Кацина голяма група
деца бяха отвлечени, а след това
освободени.
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Пещерният национализъм
застрашава страната ни
Той обясни, че със „Северен поток-2” САЩ искат да изнудят
Москва да плаща за техния геополитически проект в Украйна

Френският парламент прие на първо четене за-
кон, който ще ограничи носенето на религиозни
символи и придържането към верски практики.

Законът разширява принципа на неутралност за
държавните служители, които няма да могат да носят
религиозни символи като забрадки. Ограничава се до-
машното обучение и се засилва контролът върху фи-
нансирането и дейността на религиозните организации.
Забраняват се и практики, свързани със сертификати за
девственост, многоженство и уговорени бракове.

Гласуваният закон е гръбнакът на плана на пре-
зидента Еманюел Макрон за борба с ислямисткия
екстремизъм.

Опозиционните партии гласуваха предимно про-
тив или се въздържаха. Отляво смятат, че законо-
проектът ограничава свободите и не допринася за
преодоляване на неравенствата и дискриминацията.
Консерваторите възразяват срещу мекия подход на
правителството. Националистите настояват за из-
рична забрана на “ислямистките идеологии” при
окончателното гласуване в Сената.

ВЛАДИМИР ПУТИН:

Лозунги като “Русия за руснаците”
само вредят на Русия и я разкъсват отвъ-
тре. За да се запази страната, е необхо-
димо да се вземат предвид интересите
на всяка етническа група, дори и най-
малката. Това заяви президентът Влади-
мир Путин на проведена в сряда среща
с лидерите на парламентарните фракции.
“Руският народ наистина е държавнооб-
разуващ, подчерта Путин, но за запазва-
нето на Русия като многонационална и
многоконфесионална държава е важно
представителят на всеки етнос, дори и
най-малкият, да чувства, че това е него-
вата родина, че няма друга, че е защитен
тук и да е готов да даде живота си, за да
защити страната. “Пещерният национа-

лизъм, чийто лозунг е “Русия за русна-
ците”, само вреди на руснаците, само
вреди на Русия и допринася за вътреш-
ния й разпад. И ние не трябва да позво-
ляваме това”, заяви Путин.

Русия няма да допусне външна на-
меса на парламентарните избори и уда-
ри срещу суверенитета на страната,
увери Путин. “Не може да допуснем
никакви удари срещу суверенитета на
Русия, срещу правото на нашия народ
да бъде стопанин на своята земя”,
изтъкна Путин. Той специално наблег-
на, че изборите за Държавната Дума
тази есен трябва да се проведат на
конкурентна основа: “Всички сме за-
интересовани изборите да преминат

открито, честно, достойно, на висока
конкурентна основа”, каза прези-
дентът, уточнявайки че това е важно и
за непредставените в Думата партии,
които смятат да се явят на изборите.

Русия е готова да обедини своите
усилия с всички народи на Европа, но
не трябва да забравяме и за черните
страници на историята, включително
свързани с геноцида срещу съветското
население в годините на Великата Оте-
чествена война, изтъкна още руският
лидер. По думите му Русия е в право-
то си да извърша разследвания на този
геноцид, което позволява “да се гледа
на съвременните събития с открити
очи и така да се гради политиката на

Русия, че “в бъдеще никога да не се
повтори нещо подобно”.

Владимир Путин засегна и пробле-
ма с проекта “Северен поток-2”.
“Защо всичко се върти около “Севе-
рен поток-2”. Те искат да принудят
Русия да плаща за техния геополити-
чески проект (на Запада) в Украйна.
Всъщност всичко е доста примитивно,
разбрахме това отдавна”, каза Путин
с усмивка.

Германия е в правото си да поиска
от САЩ компенсации за задържането
на строителството “Северен поток-2”,
заяви пред агенция РИА-”Новости” де-
путатът Щефен Котре, който е говори-
тел на парламентарната фракция “Ал-
тернатива за Германия”. Така той ко-
ментира започналите преговори между
Берлин и Вашингтон по въпроса за санк-
циите срещу проекта. “Американците
реагират само при натиск”, каза Котре.

Байдън обяви белите
расисти за главна заплаха

Париж готви забрана
на религиозните символи

Бил Гейтс призова
за отказ от говеждото

Привържениците на
теорията за превъзходст-
вото на бялата раса са
опасни за обществото, а
тяхното движение е най-
голямата вътрешна теро-
ристична заплаха за САЩ.
Това заяви американският
президент Джо Байдън,
цитиран от ТАСС.

“Това е най-голямата
вътрешна терористична
заплаха в Америка”,
подчерта президентът в
реч в Минесота. Байдън
заяви, че Министерство-
то на правосъдието ще
предложи мерки за огра-
ничаване на движението,
определяйки привърже-
ниците му за “луди и

опасни хора”. Той доба-
ви, че възнамерява да
предложи законодателст-
во, което да определи
правата и отговорности-
те на полицаите, за да се
спре с насилието и за-
яви, че употребата на
наркотици трябва да се
лекува, а не да се наказ-
ва със затвор.

Байдън също така
подчерта необходимост-
та от справяне със сис-
темния расизъм в САЩ
и се обяви за набиране-
то на повече афроамери-
канци и американци от
латински произход в
полицията и правоохра-
нителните органи.

Мултимилионерът и
филантроп Бил Гейт
предложи богатите дър-
жави да помогнат за спа-
сяването на човечест-
вото от климатична ка-
тастрофа, като се отка-
жат от говеждото месо
и го заменят със синте-
тично. Това съобщава
РИА Новости като се
позовава на интервю на
Гейтс за сп. “Технолод-
жи ревю”.

Според филантропа
преходът към белтъци от
растителен произход мо-
же да допринесе за нама-
ляването на въглеродните
газове, съпътстващи жи-
вотновъдството.

По-рано тази седми-
ца филантропът опреде-
ли като най-голямо пре-
дизвикателство пред чо-
вечеството постигането
на въглероден неутрали-
тет. Той заяви, че за да
се справи с проблемите,
свързани с промените в
климата, светът трябва
да спре да увеличава
парниковите газове в
следствие на енергетика-
та, основана на добива
на горива.

Гейтс посочи проме-
ните в климата и биоте-
роризма като най-голе-
мите предизвикателства
пред бъдещето на чове-
чеството.

Русия представлява заплаха за всички членове на НАТО,
включително за САЩ, заяви на брифинг говорител на
Пентагона. Стенограма от изявлението му бе публику-
вана на сайта на ведомството. По думите му Русия
“използва военна сила за постигане на целите си”.
“Виждаме желанието на Русия да подкопае сигурност-
та и стабилността по света с авторитарния си
подход. Виждаме това и в сътрудничеството й с
Китай”, подчерта Пентагона. Очаква се на започнала-
та в сряда двудневна конференция на военните минист-
ри на алианса да се обсъди стратегията му до 2030 г., в
която за основен противник ще бъде обявена пак
Русия, но вече и Китай. НАТО открито се намесва във
вътрешните работи на Русия с цел политическо и
икономическо възпиране, използвайки както санкционни
механизми, така и политически провокации, контрира
говорителката на МВнР Мария Захарова. В реч в
щата Уискънсин президентът на САЩ Джо Байдън
заплаши, че “ще има последици за Китай”, ако не
спазва човешките права в автономния район Синцзян.
Районът е населен с уйгури мюсюлмани.

Америка набеди Русия
като заплаха за НАТО

СНИМКА БГНЕС

Гърция още не се е възстановила от зимната стихия, отнела живота
на трима души. Армията се включи срещу природното бедствие, голяма
част от Атина продължава да е без ток повреди по мрежата. Очаква се
по-късно в сряда да се възстанови наземния градски транспорт, както
и на откритите части на метрото. Отделно бе регистрирано земетресение
с магнитуд 5,1 и с епицентър до град Патра на около 200 км западно от Атина
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ДАТАТА

18
1564 - УМИРА МИКЕЛАНДЖЕЛО БУОНАРОТИ,

ИТАЛИАНСКИ ХУДОЖНИК И СКУЛПТОР (Р. 1475
Г.). Смятан е за един от три-
мата титани на Ренесансово-
то изкуство заедно с Леонардо
да Винчи и Рафаело. Сред най-
известните му творби са скулп-
турите “Пиета” (на снимка-
та), “Давид” и др., както и из-
рисуваният потон на Сикстин-
ската капела.

1745 - РАЖДА СЕ АЛЕСАНДРО ВОЛТА, ИТА-
ЛИАНСКИ ФИЗИК И ХИМИК (УМИРА 1827 Г.).
Изработва уред, с който се
произвежда статично елект-
ричество, както и електричес-
ката батерия. Открива газа
метан. На негово име е наре-
чена единицата за електрично
напрежение - волт.

1883 - РАЖДА СЕ НИКОС КАЗАНДЗАКИС,
ГРЪЦКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1957 Г.). Поет, драма-
тург и мислител. Приеман за
най-важния гръцки писател и
философ на ХХ в. Получава све-
товна известност след филми-
рането на романа му “Алексис
Зорбас” под името “Зорба
Гъркът” (1964 г.) с Антъни Куин
в главната роля. Автор на есе-
та, новели, поеми, трагедии, пътеводители и др.

1889 - РАЖДА СЕ СТАНКЕ ДИМИТРОВ-МАРЕК,
ПОЛИТИЧЕСКИ ДЕЕЦ (ЗАГИВА 1944 Г.). Истин-
ското му име е Стефан Димитров То-
доров. Активист и ръководител на
БКП. Води предаванията на българ-
ски и немски език на радиостанция
“Народен глас” (1941-1944), която
излъчва от територията на СССР и
отразява събитията на съветско-гер-
манския фронт и в по-общ план съби-
тията от Втората световна война
(1939-1945). Загива при самолетна ка-
тастрофа край Брянск, СССР.

1930 - ОТКРИТА Е ПЛАНЕТАТА ПЛУТОН. От-
критието е дело на астроно-
ма Клайд Томбо, който в об-
серваторията Ловел, Аризона
(САЩ) сравнява две фотограф-
ски плаки, направени на 23 и
29 януари. Планетата впос-
ледствие е намерена на фото-
графии, най-старите от кои-
то са били заснети на 19 март
1915 г. Макар и формално да носи името на рим-
ския бог Плутон, името на планетата е избрано
така, че да съдържа инициалите на астронома
Пърсивал Ловел, който предсказва съществуване-
то на планета отвъд орбитата на Нептун. Име-
то Плутон е предложено от Виниша Бърни - 11-
годишно момиче от Оксфорд, Англия.

1967 - УМИРА РОБЪРТ ОПЕНХАЙМЕР, АМЕРИ-
КАНСКИ ФИЗИК (Р. 1904 Г.).
Известен най-вече като дирек-
тор на проекта “Манхатън”,
свързан със създаването на
първата атомна бомба в Лос
Аламос, Ню Мексико. Затова е
наричан “бащата на атомната
бомба”. Емоционално нестабилен през целия си жи-
вот. Наблюдавайки първия ядрен опит - “Тринити”
на 16 юли 1945 г. в областта Белите пясъци в Ню
Мексико, Опенхаймер цитира стиха: “Сега аз съм
станал Смъртта, унищожителят на световете”.

2001 - УМИРА ГЕОРГИ МИНЧЕВ, ПЕВЕЦ (Р.
1943 Г.). Китарист и автор на
текстове за песни, компози-
тор. Един от основоположни-
ците на българската рок музи-
ка (заедно с “Бъндараците”).
Заедно с Петър Гюзелев създа-
ва групата “Стари муцуни”. Автор е на два албума
- “Български рок” и “Рокендрол ветерани”.

А скритите борчове?

За няма и месец
държавата натрупа нови
500 милиона лева дълг.
Министерството на фи-
нансите успешно пласи-
ра облигации за 300
милиона, а следващият
аукцион, където ще се
разиграят още 200 мили-
она, е на 22 февруари.
Тази година правителст-
вото има право да поеме

до 4,5 милиарда лева
нови задължения. Част
от парите отиват за пла-
щания по стари заеми,
като при всички положе-
ния към 31 декември
държавният дълг трябва
да е под 31,9 милиарда
лева. Тези тавани са за-
писани в Закона за бюд-
жета за 2021 г. През
2020 г. на вътрешния
пазар бяха пласирани
ДЦК с обща номинална
стойност от 1,2 милиар-
да лева.

Като стане дума за
държавния бюджет, де-
батът обикновено се
води за неговия дефицит
и колко е новият дълг.
Някак встрани остават
скритите дългове, които
са голямата заплаха за
публичните финанси.
Най-очевидни са те в

здравеопазването, където
Здравната каса трупа не
само дефицити, но и не-
разплатени задължения.
Коронавирусната криза
например е довела до
нарастване на задължени-
ята на държавните бол-
ници с общо 16 на сто до
есента на миналата годи-
на. Общо задълженията
на държавните и общин-
ските болници са достиг-
нали 680 милиона лева,
като задълженията на
държавните болници са
529,677 милиона, а на
общинските клиники -
149,9 милиона. Про-
дължават да растат дълго-
вете на НЗОК към чужди
здравни фондове. Към
края на първото полуго-
дие на тази година
задълженията са на
стойност 271 милиона

лева при 264 милиона
през 2018 г.

Дълговете в държав-
ната енергетика вече
достигат 5 милиарда
лева. В тях основно вли-
зат задължения на
държавните НЕК и ТЕЦ
“Марица Изток 2”, как-
то и на общинското дру-
жество “Топлофикация
София”. Числото не е
изненада. Проблемът е,
че тези дългове не спи-
рат да растат, като от
време на време прави-
телството само ги мес-
ти от единия джоб в
другия. А въпросът как
ще бъдат покрити вече
натрупаните дългове
остава без отговор.
Явно само с пласиране-
то на облигации няма да
стане. Трябва промяна в
политиката.

Ни лук яли, ни...

Корабче в окото
От стр. 1

И да иска, ЦИК все
още не може да инструк-
тира останалата избор-
на администрация какво
да прави. Дори няма как
да издаде и предписания
къде и какви да са
тъмните стаички. Защо-
то утре, или в деня след
утре, гербаджийските
управленски умове може
да измислят някакви дру-
ги “норми” и изисква-
ния. А време за изясня-
ване на ситуацията вече
почти няма. ГЕРБ обаче
са царе на хаоса, особе-
но ако той им гарантира
да въртят номерата си

безнаказано. Объркана-
та система само улесня-
ва всички онези вредни
изборни практики, кои-
то уж борят. Затова и ги
е страх толкова много от
засиленото гражданско
наблюдение и от въз-
можността някой да сни-
ма броенето на бюлети-
ни и попълването на
протоколи.

Вицепремиерът То-
мислав Дончев отказал
държавата да осигури
склад за машините, с ко-
ито ще се гласува. В
ЦИК останаха втрещени.
В навечерието на вота
комисията се сблъсква с
поредната промяна в

плана на управляващите.
“Гарантирано от ГЕРБ”
е, че всяка управленска
заявка е предпоследна до
последно. Без значение
от последствията. Плате-
ните машини никак не са
приоритет на ГЕРБ,
всъщност, те положиха
неимоверни усилия да
няма никакво машинно
гласуване, та защо да се
изненадваме от сегашна-
та им незаинтересова-
ност? Гербаджиите май
биха прибрали машини-
те само ако имат гаран-
ция, че ще могат да ги
програмират да отчитат
само “правилни” гласове.
Тогава сигурно и по до-

мовете си ще ги вземат.
Дали пък тайничко не се
надяват студът и снегът
да “замразят” техниката,
че да може гласуването
да стане само на хартия
и да могат тарикатската
да ползват старите номе-
ра, гарантиращи победа?

Всички виждаме ко-
рабчетата в очите на уп-
равляващите. Не е ли
време да вземем руля и
да поемем управлението
на собственото си бъде-
ще? Май е крайно време
да спрат да ни тикат в
бурите и да се отървем
от призраците на мани-
пулирания вот и калпа-
вите управленци.

Евгени ГАВРИЛОВ

Деси ВЕЛЕВА

Централната админи-
страция на Столичната
община, съставена от
кадри на ГЕРБ, работа
няма. Няма задължения,
няма отговорности, те са
делегирани на “външни”
институции и звена -
разни районни кметове,
частни дружества, дреб-

ни търговци, анонимни
чиновници.

Контролът също е
неясно понятие. Той се
рее някъде над опасните
шахти, дърпа се от опас-
ните кабели, кръжи око-
ло неизрядни документи
и категорично отказва да
влезе през портите на ул.
“Московска” 33. Защото
там цари безвремие, без-
хаберие и безнаказа-
ност.

За пореден път
кметът на София Йор-
данка Фандъкова и подо-
печните й приложиха
тактиката, че атаката е
най-добрата защита. Ос-
тро нападнаха всички,
които имат общо с тра-
гичния инцидент в центъ-
ра на града, при който

почина 16-годишно мом-
че, и ловко избягаха от
отговорността. Вместо
заявка за оставки на най-
високо ниво, столичани
останаха изненадани от
резкия тон на управлява-
щите София, които изра-
зиха възмущение от
случващото се! Кметица-
та се оказа гневна, откри-
вайки вина във всички
други, но не и в себе си.
Негодуванието й бе тол-
кова неподправено, че
всеки, слушащ за резул-
татите от проверките й
директно бе готов да се
окачи на въжето, убеден,
че той е сложил опасния
кабел и е пуснал по него
тока. От същия този по-
тенциален самоубиец се
очакваше да отговаря на

въпросите на кметицата
и главния архитект, за-
щото от високите си по-
стове  те влязоха и в
ролята на питащи. Пита-
ха кой и защо си е позво-
лил това и онова, как
било възможно да стане
еди кое си, недоумяваха
за едни или други ано-
нимни действия. В чуде-
нето им не се намери
място за поемане на лич-
на отговорност, защото,
както се разбра, те са
твърде далеч от процеси-
те, довели до фаталния
инцидент.

С едно извадиха
късмет обаче - кметът на
район “Триадица” не е
от ГЕРБ. Кой ли щеше
да подели вината, ако
беше техен човек?
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Методи Шаторов е роден през 1898 г. в гр. Прилеп. От 1918
г. заживява в София. Става тесен социалист и участва във
всички големи събития, организирани от БКП, включая Ис-
панската гражданска война, изпълнява партийни задачи в
Париж, където живее по това време. Според сръбски източ-
ник той владеел 6-7 езика, включително китайски, и “чудо” -
и български език се споменава на последно място...
В началото на 1940 г. е избран за секретар (твърди се, че
предложението е на Георги Димитров) на Покраинския коми-
тет на ЮКП, после на БКП в Македония, членува в югослав-
ската компартия  заедно с Тито и Джилас. Огромният му
паметник в центъра на Скопие реално е манифестация срещу
тъй тачения и днес в Северна Македония вожд Тито, за когото
Шарло е един “стар българин”, който му създава много ядове.
Методи Шаторов става секретар на Областния софийски
комитет на БКП след македонския му партиен период. Ръко-
води и немалко битки за оцеляването на българските евреи,
една от тях е демонстрацията на 24 май 1943 г., която орга-
низира неговата заместничка Вълка Горанова. Този факт оп-
ровергава категорично свободните съчинения из разни медии
напоследък, че БКП е предала Пиринска Македония и самия
Шаторов (!), че едва ли не е фашистка партия, участвала в
геноцида над македонските евреи през 1943 г., понеже под-
крепяла правителството на Филов за връщането на Македо-
ния към родината... две години по-рано, през 1941 г.
Шаторов е командир на Трета Пазарджишка въстаническа
оперативна зона на НОВА. Тежко ранен е в сраженията на
Милеви скали на 4 септември 1944 г., което доказва, че
поредният, уж демократичен, министър-председател Мура-
виев никак не е загърбил политиката на фашистките прави-
телства преди неговото! Смъртта му е загадка и днес, тялото
на Шарло е открито чак на 15 септември, според аутопсията
той е бил все още жив на 9 септември. Кой го е убил -
полицията, негови другари или внедрен сръбски агент,
изпълнил издадената му от Тито смъртна присъда, както
твърди и македонската историчка Соня Николова в публика-
ция на македонския в. “Дневник” през 2017 г.
Днес ви предлагам документи и свидетелства на проф. Ели-
забет Баркър, Коста Църнушанов и малко познатия автор
Илия Стефанов, който в изключителното си изследване не е
премълчал и мистериите около смъртта на Шарло.

Нашият редовен читател от с. Осиковица
Иван Огнянов ни помоли да разкажем
нещо повече за Методи Шаторов и за
позицията на БКП през април 1941 г. за
Македония. Обещахме и на Георги Кори-
таров да опресним паметта му.
 И така - днес публикацията ни е посве-
тена  на събития, от които ни делят 80
години. Опряхме се на три източника, еди-
ният е изключително интересната доку-
ментална книга на Коста Църнушанов.
От нея става съвсем ясно какво се случва
през пролетта и лятото на 1941 г. и се
разказва най-подробно за Шарло и за
дейността на БКП във Вардарска Маке-
дония, която той ръководи.

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Из “Националното дело на
Методий Шаторов - Шарло”

Пръв, който открито се про-
тивопостави на срамния компро-
мис на югославските комунисти
да пренебрегнат правдата на
македонските българи и да на-
стояват за отделна македонска
народност, бе Методий Шаторов
с псевдоним Шарло, родом от
Прилеп, един от най-големите
ръководители на македонските
комунисти. Като секретар на
Покраинския комитет на кому-
нистическата партия на Македо-
ния (ПК КMМ), т.е. на област-
ния комитет на Македония като
покрайнина на Югославия, той
заедно с другарите си застава на
становището, че македонските
славяни са българи и трябва да
се борят за отделяне от Югосла-
вия. Сведения по този въпрос ни
дава скопският историк Алек-
сандър Р. Христов в книгата си
“Комунистичката партия на
Югославия во решаваньето на
македонското прашанье” (Ско-
пье, 1962). Още преди катастро-
фата на кралска Югославия, през
време на управлението на коали-
ционното правителство Цветко-

Тито осъжда
Шарло на смърт,
защото е българин

“Македонизмът и съпротивата на Македония
срещу него”, Коста Църнушанов, Унив. изд. “Св.
Климент Охридски”, 1992 г.

вич - Мачек, Шаторов се проти-
вопоставя на сръбската партий-
на политика по следния начин,
разказан ни от А. Христов:

“Шаторов издига лозунга
за създаване на национален
фронт заедно с всички против-
ници на великосръбския ре-
жим, независимо от това дали
са ванчомихайловисти, скри-
ти фашисти и разпалващи ом-
раза към братския сръбски
народ...” “Срещу искането на
ЮКП за решаване на нацио-
налните въпроси, включител-
но и македонския..., пазейки
единството на Югославия, Ме-
тодий Шаторов - Шарло наи-
стина изтъква и поддържа па-
ролата за “свободна Македо-
ния”, но не в общност с други-
те народи на Югославия”.

От друга една книга на ЮКП,
озаглавена “Зборник докумена-
та и података народноослободи-
лачком рату iугословенских на-
рода” (том 7, книга 1, Београд,
1952 г.) узнаваме, че Шаторов
още преди войната, на (земска)
конференция на ЮКП през 1940
г. в Загреб, е настоявал да се води
борба за изгонване на сръбските

колонисти от Македония - в про-
тивовес на становището на
сръбските комунисти те да си
стоят в Македония, понеже били
бедни хора, затваряйки си очите
пред всеизвестния факт, че те са
нарочно докарани да денациона-
лизират Македония. В документ
№2, стр. 11, на цитираната книга
четем: “Шарло имаше такова
отношение и преди войната, по-
ради което беше критикуван
на 5-та конференция на ЮКП
за цялата страна - четем по
нататък на стр. 12 - той се про-
тивопоставя на линията на ЦК
на ЮКП за отбрана на цялата
страна. Но въпреки това, вед-
нага след окупацията мълком
мина през изгонването на ко-
лонистите сърби, черногорци и
др. от българските власти, та
дори и се солидаризира с оку-
патора”.

... За него Югославия на крал
Александър е била едно жестоко
насилие над всички несръбски
народности и нейното пропада-
не е било желано от всички.
Освен това Шаторов като искрен
последовател на Гоце Делчев и
неговите другари е стоял здраво
на становището за отделна маке-
донска държава в духа на идеите
на старата ВМРО, която никога
не е могла дори да помисли да
влиза в една държава със сърби-
те - нейните най-върли врагове.
В това отношение Шаторов е бил
верен на разбиранията на Българ-
ската комунистическа партия и
на македонската левица...

Особено забележително е
благосклонното отношение на
Шаторов към създаването на бъл-
гарските комитети във всички
градове на Македония, непосред-
ствено след влизането на герман-
ските и доста време преди да
дойдат българските войски...

За участието на Шаторов
във всеобщата радост и актив-
ност узнаваме от титовските до-
кументи: “Започна да провеж-
да на дело директивите, кои-
то бяха напълно върху линия-
та за одобряване на окупаци-
ята: участие в т.н. македоно-
български комитети, добро-
волно предаване на оръжието
на окупационните власти.”

Истинска съпротива срещу
македонизма Шаторов започва
след установяването на българ-
ската власт в Македония.

Ето няколко момента от тая
му проява:

а) Шаторов и другарите му
прекъсват всякакви връзки с
Югославската комунистическа
партия и се свързват направо с
БКП, тъй като от само себе си
се разбира, че като българи мя-
стото им е в БКП в борбата й за
събаряне на фашистката власт.

б) Шаторов и другарите му
също така дават да се разбере,
че не смятат българската власт

в Македония за окупаторска и
следователно няма защо да се
води въоръжена борба срещу
българския народ, както всъщ-
ност е желала ЮКП. Затова
оставеното от сърбите оръжие
трябва да се предаде на българ-
ската държава. Македония не е
поробена, а национално осво-
бодена. “Македониjа, ослобо-
дена! Ово мирише не само на
национал-шовинизам, беh и на
германофилство” - злобно от-
белязват водачите на ЮКП.

в) Те категорично заявяват,
че македонска нация не същест-
вува: македонците са българи и
Македония е българска земя.
Това схващане на Шаторов и
другарите му е в пълно проти-
воречие с разбирането на ЮКП,
но в пълно съгласие с ония на
БКП. Това потвърждава и д-р
Александър Р. Христов в цити-
раната книга, като се спира на
декларацията на  БКП чрез Оте-
чествения фронт. В нея - пише
Христов - “се отрича правото
на македонския народ да вле-
зе във федеративни отноше-
ния с другите народи на Юго-
славия... Основата на всичко
това трябва да се дири в раз-
бирането на БРП (к) за маке-
донската нация, че тя като та-
кава не съществува и че ма-
кедонците са българи, а Ма-
кедония е българска земя”...

г) Затова Шаторов издига
лозунга: “Да живее свободна
съветска Македония” и отхвърля
заповедта на ЦК на ЮКП за
въоръжена борба задружно с
останалите народи на Югосла-
вия, заявявайки, че “такава
борба би била англофилска и
империалистическа”. Възста-
новяването на Югославия, как-
то се мъчат да сторят англо-аме-
риканците, значи увековечаване
на робството на Македония под
сърбите.

д) Работейки в този дух,
Шаторов и другарите му сменят
името на своята партия: вместо
дотогавашното “Покраински ко-
митет на комунистическата пар-
тия на Югославия” (ПК КПЮ)

взема името “Покраински коми-
тет на работническата партия на
Македония” и се поставя под
ръководството на ЦК на БКП
(тогава БРП (к). В такава партия
нямат място сърби и той отстра-
нява двамата сърби - Блажа Ор-
ландич и Добровое Видич (тоя
Видич, който по-сетне през 1976
г., с упоритостта на заклет
сърбин спореше заедно с Лазо
Мойсов с члена на тогавашното
политбюро на ЦК на БКП Алек-
сандър Лилов за македонското
малцинство в Благоевградски
окръг). Срещу него и другаря му
Шаторов имал само един кратък
отговор: “Они су срби и као
такви немайу што да раде у
Македонийи”.

е) Цялата дейност на Шато-
ров е одобрявана от ЦК на БКП
и Коминтерна. “Българският
ЦК на партията подкрепя
Шарло и казва, че организаци-
ята на македонските комуни-
сти е присъединена към
българската КП по нарежда-
не на Коминтерна” - съобщава
Тито в писмото си до Коминтер-
на”. В озлоблението си той си
служи с невъздържан и неспра-
ведлив език, особено когато на-
рича Шаторов проводник на “на-
ционален шовинизъм”. Точно об-
ратното, Шаторов е доказан ин-
тернационалист, посветил целия
си живот на делото на световния
пролетариат. Тъкмо като такъв,
свободен от национален шови-
низъм, брани българското наци-
онално дело на своя роден край,
като справедливо осъжда скри-
тия сръбски шовинизъм, провеж-
дан от ЮКП под маската на
македонизма... Невъздържаност-
та на Тито още повече личи в
откритото му писмо до членове-
те на Македонската комунисти-
ческа партия, писано на 6 сеп-
тември 1941 г., докато чакал от-
говор от Изпълнителния коми-
тет на Коминтерна. Гневът му
идва от това,че при присъединя-
ването на МКП към БКП се ма-
нифестира българско народност-
но съзнание.

Полицейски снимки на Методи Шаторов
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... Започнала е тежка свада.
“Мене и другарите, които са
повели най-остра борба про-
тив ПК, наричат фракционе-
ри и саботьори” - пише прате-
никът на Тито Павлович... Пав-
лович съобщава, че е изпратил
Лазар Колишевски в София с оп-
лакване  пред БКП срещу Ша-
торов, но отговорът е бил:
“Тата” от България и “Дядо”
(т.е. ЦК на БКП и Коминтер-
на, б.н.) познават добре “ста-
рия българин” (т.е. Шаторов)
и имат пълно доверие в него.”

При това положение Драган
Павлович бил принуден да на-
пусне Македония.

Същото признава и самият
Тито в писмото си до ЦК на
БКП от 6 септември 1941 г.:
“Ние взехме решение да сме-
ним цялото ръководство на
македонската организация,
защото мнозинството от това
ръководство се солидаризира
с Шарло.”

Смяната на ръководството
беше съпътствана със смъртна
присъда за членовете на ПК,
която титовци изпълниха ведна-
га след изтеглянето на българ-
ските войски от Македония през
1944 г.

От всички тези цитати става
достатъчно ясно, че борбата
срещу ЮКП като опасен за
българщината фактор е била и
борба срещу македонизма. За
съжаление тя бива спряна от
отстъплението на БКП пред
исканията на Тито чрез Комин-
терна. Методи Шаторов бива от-
зован в София, където му се

възлага длъжността секретар на
Софийския областен комитет.

Колко голям български пат-
риот и какъв антимакедонист е
бил Шаторов, можем да видим в
злобното изказване на министъ-
ра на външните работи на СР
Македония през 1944/45 г. -
Цветко Узуновски-Абаз. В своя-
та реч пред учредителния кон-
грес на борците против фашиз-
ма той между другото признава:

“Теорията (на Шарло), че
българската фашистка вой-
ска не била окупаторска, и
актът да се предаде оръжието
на окупаторската власт... от-
крито отрича националния
въпрос на Македония и в него-
вата великобългарска душа
Македония значеше само една
българска покрайнина, където
живеят българи, а не македон-
ци, със свои отделни национал-
ни отлики и чувства... Оттук е
ясно защо Шаторовото ръко-
водство поканваше македон-
ския народ чрез хвърчащи
листове за сменяване на
българската фашистка власт,
а не за въоръжена борба за из-
гонване на българските оку-
патор от нашата земя.”...

Из “Македония, мястото й
в политиката на балканските
сили”, проф. Елизабет Баркър,
Кралски институт по между-
народни работи, първо изд.
1950 г., Лондон & Ню Йорк,
Превод Лиляна Ванова, личен
архив на Христо Георгиев

На 22 юни Германия напада
Съветска Русия. Тито действа
незабавно... Три дни по-късно...,
от името на ЦК, изпраща специ-

ално писмо до македонския об-
ластен комитет на югославската
партия, която Шарло (Методи
Шаторов - б. Хр.Г.) на практика
е отцепил, като разобличава
Шарло. В писмото е подчерта-
но: “Поведението на нашия
Стар българин (т.е. Шарло) не
е само срещу партията, то е
срещу революцията”. След като
изброява прегрешенията му, в
същото писмо се казва, че ЦК на
ЮКП го освобождава от
задължението му като член на
регионалния комитет за Македо-
ния и го изключва от партията...

Шарло отказва да обори лъжа-
та. На 2 юли той издава своя соб-
ствена брошура, озаглавена “Към
македонския народ на стража”.
В нея Шарло заявява, че маке-

донците не трябва да дават нищо
на германските и българските
фашисти. “Пълен бойкот. Не
бива да се борите срещу Чер-
вената армия, предавайте се,
за да преминете на страната
на Червената армия! Да живее
великият и славен СССР! Да
живее свободна съветска Ма-
кедония!” Брошурата е подпи-
сана от “Регионален комитет на
работническата партия на Маке-
дония”. Така Шарло заобикаля
всяко споменаване на югослав-
ската партия и възприема терми-
на “работническа” партия, кой-
то е използван от БКП...

В този етап ЮКП е ангажи-
рана с убеждаването на народи-
те в цялата страна да скрият
оръжието си от окупационните
власти. През май Шарло се
връща в Скопие, вероятно с
мандат на българската партия.
Той отказва да приеме югослав-
ската политика по отношение на
въпроса за оръжието под пре-
текст, че това укриване ще бъде
провокация за окупатора...

Тито хваща бика за рогата.
Някъде през юли той изпраща
писмо до ЦК на БКП, като
възразява остро срещу неговите
опити да контролира партийна-
та организация в Югославска
Македония...Във всеки случай
българската партия явно отказ-
ва да изостави Шарло.

“Убийството на Методи
Шаторов”, Илия Стефанов,
Военно издателство, 2005 г.

Из предговора на автора
Само пет дни преди 9 сеп-

тември 1944 г. на вр. Милеви
скали, в близост до днешния
Велинград, се води бой между

войскови и полицейски части и
240 партизани. Загиват 12 пар-
тизани. Сред жертвите е и Ме-
тоди Шаторов - командир на 3-
а военнооперативна зона по то-
гавашното деление на страна от
ръководството на БРП.

От тогава до наши дни за
убийството на Шаторов се раз-
пространяват различни версии -
убит от войници, убит от свои,
убит от внедрен човек на Й.Б.
Тито. Тези съмнения, не-
домлъвки, версии са породени от
няколко причини и обстоятелст-
ва. Самият факт, че политически
деец от такъв ранг загива някол-
ко дни преди 9 септември пре-
дизвиква съмнения и приказки
сред свикналите с конспирация-
та и борба с внедрени агенти
партизани и нелегални дейци на
БКП. Съмненията се подхранват
и от констатациите, записани в
съдебно-медицинския акт за
смъртта на Шаторов...

След 1944 г. за убийството
на М. Шаторов е обвинен вой-
никът Андрея Андреев от с.
Добровница... осъден на 15 г.
затвор, излежава само част от
присъдата си и е освободен от
затвора. След 1950 г. има някол-
ко разследвания за търсене на
физическия убиец на М. Шато-
ров... Стига се до заключение, че
е убит от войската, без да може
да се установи кой е физически-
ят убиец. Въпреки това съмне-
нията остават и те се споделят и
от участници в сражението сред
останалите живи партизани.

Съдeбно-медицинския акт
от аутопсията и още докумен-
ти четете в сайта на ДУМА

Браво, Ципов! Браво,
Митев! Браво, ГЕРБ! Бра-
во, ВМРО! Браво, ДПС!
Браво, НФСБ! Браво,
“Атака”! Браво, “Воля”!
Има и други, на които
тепърва ще ръкопляска
цяла Европа, че и светът!

Защото българската
държава вече е уникална.
Сдобихме се с прокурор,
който ще разследва глав-
ния прокурор. Какъв смях
ще пада тепърва във Ве-
нецианската комисия. Как
ще ни се подхихикват от
Брюксел и ще ни сръгват
отново и отново за върхо-
венството на закона. За-
щото това, с което ни
обзаведоха ГЕРБ и сие, е
всичко друго, но не и оно-
ва, за което ни го предста-

Лъсна Коалицията на Модела
„Ш’си пра’а к’вот’ си искам!” роди поредното безумие - прокурор над главния прокурор

Ина МИХАЙЛОВА
вя властта. Държавата се
сдоби с прокурор, който
“де юре” може да разслед-
ва главния прокурор, но
“де факто” му е подчинен.

Поредното законода-
телно упражнение на мно-
зинството роди ново “сру-
тище”. Яростните защит-
ници на безумното творе-
ние Красимир Ципов
(ГЕРБ) и Христиан Митев
(“Обединени патриоти”)
твърдят, че с фигурата на
надглавния прокурор отго-
варяли на очакванията на
европейските институции
и българското общество.
Ех, ако можеха да обяснят
как точно отговарят на
очакванията на европей-
ските институции! И те, и
експерти, и кой ли не вече
им казаха, че творението
им не става. Както не ста-
ваха и предишните два
опита на ГЕРБ да роди на-
стоящия “законодателен
Франкенщайн”.

Ако можеха Ципов и
Митев да обяснят напри-
мер защо толкова напори-
сто, всеотдайно и екстрем-
но точно сега бе необхо-
димо да се въведе фигура-
та на прокурор, разследващ
главния прокурор? Нещо

ги притеснява в Иван Ге-
шев? Какво не е наред? Не
си върши работата ли? Ня-
кой го използва може би?
Или е подкупен? Защо се
занимават точно сега, пре-
ди изборите, с този
въпрос? Да не би да очак-
ват проблеми след вота?

Въпросът не е в това
как се казва главният про-
курор. А в прословутото
върховенство на правото.
В това, че никой не е над
закона и че не може да има
закони за определени
хора. Въпросът е в това,
че България е конституци-
онна държава и не може
хора всякакви да игнори-
рат и пренебрегват основ-
ния закон. За да постигнат
онова, което са си поста-
вили като цел.

На инат мнозинството
в парламента отхвърли
ветото на президента Ру-
мен Радев и реши, че ще
има надглавен прокурор.
Гласувалите “за” може
вчера да са се “записали”
като опозиция на ГЕРБ, но
не са опозиция на пороч-
ния модел. Ето я Коали-
цията на Модела: ГЕРБ,
ДПС, ВМРО, НФСБ,
“Атака” и “Воля”. Изглеж-

да ви пъстра! Не могат да
се гледат? Глупости, не се
заблуждавайте. Демарка-
ционната линия е очерта-
на. Ясни са партиите на
“пряко командване”.

Сега какво? Един
малък Висш съдебен
съвет, който да разследва
големия Висш съдебен
съвет? Както вече има
един малък надзор над
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надзора на Здравната каса.
Клин клин избива. Но

един винаги остава. А кой
ще разследва надглавния
прокурор? Пардон, това
не е въпрос, а отговор.
Някой ден ще сложат над-
зор и на министър-пред-
седателя, а? Ах, пак пар-
дон! Той отдавна има.

Ш’си пра’а к’вот’ си
искам! Троп, троп, в свин-

ски тръс!
Прокурор на прокуро-

ра на прокурора...
Ремонт на ремонта на

ремонта...
Щеше да е смешно, ако

не беше тъжно.
И най-лошото е, че

всички, ама абсолютно
всички са наясно, че в
момента се изпълнява
поръчка. Гнусно!

Паметникът на Шаторов
в Скопие
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В речника думата диета се
определя като режим на хране-
не, главно с оглед здравето на
човека. Пазя диета - избягвам
известни храни или ям по-мал-
ко. Диетиката се определя като
наука за правилното хранене на
здрав човек в съответствие с
възрастта, пола, бита и труда.

Неотдавна група учени от
БАН препоръчаха модела
“Средиземноморска диета”. И
вече няколко години тази диета
се повтаря като рефрен в ме-
дии, статии, книги и т.н. В
обобщен вид тя е описана от
акад. А. Атанасов в неговата
“Стратегия за устойчиво раз-
витие на земеделието в Бълга-
рия за новия програмен период
2021-2027 г.” (2019 г.).

Опитах се да разбера какво
представлява Средиземномор-
ската диета и как ще я прило-
жим у нас. Откровено ще при-
зная, че не можах да го сторя.
Авторите на тази препоръка
изхождат от обстоятелството,
че сме в климатичната зона на
Средиземноморието. Нека над-
никнем в хранителния режим
на страните, които обграждат
Средиземноморието или са
разположени в него. Не тряб-
ва да се забравя фактът, че Сре-
диземно море и съпровожда-
щите го морета са с 2 пъти по-
високо съдържание на морска
сол от Черно море, с което
България граничи.

Не съм чул да имат Среди-
земноморска диета страните,
разположени по северното
Средиземноморие - Испания,
Франция, Италия, Гърция и
Турция. Те имат специфични
кухни, известни в цял свят.
Испанската (заедно с порту-
галската) е в основата на кух-
нята на латиноамериканските
страни. Бившият френски пре-
зидент Франсоа Митеран се
оплака на Тодор Живков, че
трудно се управлява страна,
която има 300 вида сирена.
Италия е страната на макаро-
ните (повече от 50 вида) и на
царя на твърдите сирена “Пар-
мезан” (Пармиджано реджано).
За производството му се из-
ползва мляко от крави, хране-
ни само със сено, завехнали
зелени треви и концентриран
фураж. Силаж не се използва,
защото влияе на аромата и на
вкуса на сиренето. Нека спо-
менем и италианската пица с
различни варианти, заляла мно-
го страни, включително Бълга-
рия. Общото за тези страни са
цитрусовите плодове и соко-
вете от тях, маслините и зех-
тинът, марковите вина за
вътрешна консумация и износ.
Италианците, испанците и
французите предпочитат вино-
то пред бирата. Висока е кон-
сумацията на риба и рибни
продукти на човек - 2-3 пъти
повече в сравнение с нас. Тези
страни са известни и със сил-
но развит туризъм. Наред с
добре уредените морски и пла-
нински курорти и историчес-
ки забележителности,

те се славят и
с националните кухни

и с доброто обслужване. Не
съм чул, че тяхната кухня е
средиземноморска, известни са
испанска, френска, италианска
и гръцка кухня, които значител-
но се различават една от друга.

Страните от южното и из-
точното Средиземноморие са
арабски и тяхната кухня сил-
но е повлияна от религията. Те
не консумират свинско месо.
На североизток е Турция със
своята специфична кухня. Дру-
га обща характеристика за
всички средиземноморски
страни е, че всяка произвежда
сама основните хранителни
продукти - мляко, месо, зелен-
чуци, плодове (овощни и цит-
русови), тестени и сладкарски
изделия, с които осигурява
нуждите на своето население,
а част от тях изнася за други
страни, в т.ч. и за България.

Явно е, че начинът на хра-
нене се влияе и определя от
много фактори - почва, климат,
религия, икономика и други,
които са оформили и наложили
традицията на всяка страна.

И ние, българите, имаме
своя диета на хранене, своя
кухня, която през вековете се
е развивала и усъвършенства-
ла. Затруднявам се да изброя
най-типичните български яс-
тия, които е сътворила българ-
ката. Ще посоча няколко - зе-
левите сърми, пълнените чуш-
ки, баницата, киселото зеле със
свинско, пуйката и патицата,
кавърмата, капамата, курбан
чорбата, печеното агне, яре,
прасенце и различните видове
зелник, чевермето, родопският
пататник, киселото мляко,

шопската салата, саламурено-
то сирене, луканката, козу-
накът и много други. За тези
вкусотии висока оценка дават
и много чужденци, които по-
сещават страната.

Много са компонентите,
жизнено необходими за живо-
та на човека, но три са основ-
ните - въздух, вода и храна.
Известни са нашите проблеми
с количеството и качеството на
водата в много райони. За чис-
тотата на въздуха ЕС няколко
пъти ни показва жълт картон.
Ще се спра по-подробно на
храната.

Какво е положението с про-
изводството на български про-
дукти за нашата трапеза?

Българската земя
вече не ни храни

както го е правила повече от
1300 години. За изминалите 31
години от промените направих-
ме така, че тя да ни храни кос-
вено - производство и износ на
зърно и маслодайни семена и
внос на основни хранителни
продукти: месо, мляко, плодове
и зеленчуци и техните произ-
водни. Споделям тезата на уче-
ните от БАН, че зеленчуците,
плодовете, месото и млякото
трябва да се произвеждат до
консумативните центрове и
преработвателните предприя-
тия и да се транспортират по-
малко. При нас положението е
обратното. Задръстихме маги-
стралите с транспорт, превоз-
ващ хранителни продукти. В го-
лемите магазини в София
българските хранителни стоки
са от Добрич, Силистра, Стара
Загора, Елена, Родопите и
съвсем малко от Софийския
район. Да не говорим за огром-
ните количества внос от Пол-
ша, Германия, Унгария и други
по-далечни и съседни страни.
Не приемам тезата да адапти-

раме Средиземноморската дие-
та като българска, още повече,
че такава не съществува.

Често ще прочетете, че ко-
гато френските анализатори
например забележат, че внос-
ните продукти превишат 20%,
набелязват икономически мер-
ки да увеличат собственото
производство и да ограничат
вноса. Някой да е чул наши
управляващи да са се загрижи-
ли да ограничат вноса, а камо
ли да предприемат конкретни
мерки? Годишно субсидиите на
земеделието вече надхвърлят 3
млрд. лв., а в същото време се
увеличава вносът на хранител-
ни продукти. Наскоро попитах
действащ министър на земеде-
лието кой отговаря за осигуря-
ването на населението с българ-
ски хранителни стоки. Отго-
ворът бе кратък - никой. Разго-
ворите в МЗХГ, МФ и МИ се
свеждат до това

да се разпределят
едни пари

а какво ще се получи срещу тези
разходи не става и дума. Лип-
сват отчет, анализ и изводи.

Наскоро журналист попи-
та здравния министър проф.
Костадин Ангелов: Защо заех-
ме едно от първите места по
починали от КОВИД-19 спря-
мо населението?. Отговорът
бе: “Починалите имат и  други
тежки заболявания. Стигнахме
до извода, че нашата нация е
болна. Трябва да вземем мерки
за нейното оздравяване.” Г-н
министър, коронавирусът ли
трябваше да дойде, за да разбе-
рем, че нашият народ страда
от тежки заболявания? Че
смъртността е висока, че
продължителността на живота
на българина е една от най-
ниските в Европа.

Преди промените (1989 г.)
“робувахме” на т.нар. планова

шена трудност отговорът на
въпроса защо много деца се
раждат с проблеми.

Всичко това се дължи
на лошо хранене

на злоупотреба с алкохол, тю-
тюнопушене и опиати.

Възхищавам се на българ-
ския фолклор, на нашите
изпълнители, които запалиха и
чужденци да пеят български
песни и да играят български
хора. Българският фолклор до-
принася повече за името на
България от големия износ на
зърно и маслодайни семена, с
който постоянно се хвалим.

 За съжаление, не могат да
се кажат толкова добри думи за
българската кухня. Нейната
пъпна връв, свързваща я със
земята, е скъсана. В голяма сте-
пен тя е зависима от вносни
продукти. Парадоксално е да
имаш 7 дка земеделска земя на
човек и да внасяш основни хра-
нителни продукти! Или да уве-
личаваш туристите и да увели-
чаваш вноса. Туристите идват в
България, за да се радват на
нашите морски и планински
курорти, биха изпитвали удо-
волствие да се хранят със спе-
цифични  ястия, приготвени от
български продукти. Нашите
туристически фирми полагат
усилия, но те трябва да бъдат
насърчавани и подпомагани от
държавата. Има и много кули-
нарни предавания и конкурси
по телевизиите, но те не са под-
чинени на голямата идея -
българската кухня.

За да бъде народът ни
здрав, работоспособен, обра-
зован и предприемчив, трябва
да го храним с нашенски про-
дукти. Парламент и правител-
ство, които въведат напредък
в здравеопазването, образова-
нието, селското стопанство,
ще могат да разчитат на под-
крепа от населението.

Какво остана
от родната кухня?
Каква е и каква трябва да бъде хранителната диета на българина

Доц. Въто ХРИСТОВ

икономика. Изготвяха се годиш-
ни, петгодишни и прогнозни
планове. В тази дейност участ-
ваше и Министерството на
здравеопазването чрез Институ-
та по хранене и хигиена. Този
институт даваше нормите на
белтъчините, въглехидратите и
мазнините, които трябваше да
гарантира държавата. Даваха
се нормите на млякото, месо-
то, плодовете, зеленчуците.
Нашите земеделски структури
и хранителната промишленост
ги осигуряваха. Не се разчита-
ше на внос. Дори изнасяхме ог-
ромни количества плодове, зе-
ленчуци, месо, животни, кон-
серви, бройлери за близки и да-
лечни страни. От тази дейност
сега МЗ отсъства. Азбучна
истина е, че здравето на наци-
ята зависи от жизнения стан-
дарт, а той за българина е най-
ниският в Европа. Не е с пови-Има данни, че 80 на сто от плодовете и зеленчуците у нас са вносни
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Асоциацията за развитие на изкуст-
вата и занаятите - А.Р.И.З -7, обяви таз-
годишното издание на Националния
конкурс за рисунка и литературна
творба на кулинарна тематика “Ре-
цептите на баба”. Той цели да стиму-
лира интереса на децата към претво-
ряването на кулинарните традиции на
България. Инициативата започна през
2009 г. и придоби популярност в цяла-
та страна. През годините в изданията
са участвали по над 2000 деца от раз-
личните региони на България. Кон-
курсът е част от календара за
извънкласни дейности на Министерст-
вото на образованието и науката и се
провежда с подкрепата на Национал-
ния дворец на децата в София.

В тазгодишното издание са поканени
младите таланти от цялата страна от
всички училища, читалища, школи по
изкуствата, клубове, центрове за работа
с деца и други образователни организа-
ции за извънучилищна дейност.

Разбирайки, че в настоящата ситуа-
ция фокусът на всички е опазването на
здравето ни, ние от А.Р.И.З -7 бихме
искали да насърчим децата активно да
се включат в конкурса и да им предоста-
вим тази чудесна възможност да творят
с вдъхновение. За пореден път ще
търсим просторите на детската фанта-
зия и начина, по който малчуганите
претворяват на белия лист любимите си
баби и гозби. Очакваме творбите им да
ни пренесат в уюта на бабиния дом в
градове, села и махали, а споделените
истории да затрогнат сърцата на всич-

Английската гимназия
в Бургас търси автори
на текст за химн

С конкурс за написване на химн
започват инициативите, с които
бургаската АЕГ “Гео Милев” ще
отбележи своя половин век. Очак-
ват се предложения за текст, кой-
то да стане неизменна част от
всяка тържествена инициати-
ва на английската гимназия.
Творбите се приемат на email:
anthem_els_g_milev@gpaeburgas.org,
а срокът за изпращане е 15 март.
Участие могат да вземат всички же-
лаещи да изявят таланта си, вдъхно-
вени от каузата АЕГ “Гео Милев” -
настоящи и бивши възпитаници на
гимназията, граждани и творци на
всяка възраст. Текстът трябва да
бъде на български език, а припевът -
на английски, и да е съобразен с ме-
лодията, публикувана в сайта на гим-
назията. Започна и конкурсът “Мое-
то училище - моят свят”, който се
провежда в два раздела - литература
и изобразително изкуство. Могат да
участват ученици от V до XII клас от
цяла България; във всеки раздел над-
преварата се състои в три възра-
стови групи: V-VII клас, VIII-X клас,
XI-XII клас. Срокът за предаване на
творбите е 15 март, а победителите
ще бъдат обявени до 31 март. Пълни-
ят регламент и изискванията за
участие са качени на страницата на
гимназията.

Италианската драма
„Връзки” тръгва в арт
киносалоните у нас

Италианската семейна драма
“Връзки” на Даниеле Лукети от
селекцията на “Синелибри 2020”
тръгва на голям екран от 19 февру-
ари. След като откри миналогодиш-
ното издание на кинофестивала във
Венеция, филмът спечели и българска-
та публика с безупречен кастинг,
вълнуваща музика, майсторска ре-
жисура и блестящ сценарий, адапта-
ция по едноименния роман на Доме-
нико Старноне. Филмът не се пре-
поръчва за лица под 12 години. Доме-
нико Старноне е изкусен стилист и
разказвач, носител на най-престиж-
ната литературна награда в Ита-
лия “Стрега”. “Връзки” неслучайно
печели наградата “The Bridge” за
най-добър роман на 2015 г. Главните
роли са поверени на Алба Рорвахер,
Луиджи Ло Кашо, Франческа де
Сапио, Лаура Моранте, Силвио Ор-
ландо, Адриано Джанини, Джована
Мезоджорно. “Връзки” ще бъде част
от програмата на всички арт кино-
салони в столицата, във Варна,
Пловдив и Велико Търново. Италиан-
ската продукция се разпространява
с подкрепата на Министерството на
културното наследство и културни-
те дейности MiBAC, в сътрудничест-
во с Istituto Luce Cinecitta.

Как децата пресъздават
„Рецептите на баба”
Конкурсът за рисунка и литературна творба насочва вниманието
към българските кулинарни традиции

СНИМКА А.Р.И.З -7

ки, които се докоснат до тях, споделят
организаторите.

Рисунки и/или литературни творби
трябва да се изпращат на адреса на
Националния дворец на децата в София,
бул. “Александър Стамболийски” 191.
Крайният срок е 31 март 2021 г. На
плика, с който се изпращат творбите,
трябва да бъде посочено, че са за Наци-
оналния конкурс за рисунка и литера-
турна творба на кулинарна тематика
“Рецептите на баба”. За творби, изпра-

тени по пощата, важи пощенското клей-
мо на пратката.

За участие в конкурса се допускат
деца на възраст до 14 години. Няма
ограничения в броя на изпратените ри-
сунки от едно дете. Те трябва да бъдат
с размер 35х50 см. Авторите са разпре-
делени в 3 възрастови групи - до 7 годи-
ни, от 8 до 10 г. и от 11 до 14 г. Няма
такса за участие. Подробности може да
се намерят на фейсбук страницата https:/
/www.facebook.com/receptitenabababg

Бетовен и Шостакович
в концерт на София
квартет за ценители

Програма за истински
ценители на камерната музи-
ка предлага най-старият квар-
тет на Софийската филхар-
мония за петъчната вечер на
19 февруари от 19 ч. в камер-
на зала “България”. В първия

СНИМКА СОФИЯ КВАРТЕТ

си концерт на живо за
2021 г. София квартет ще
представи Струнен квартет
13 в си бемол мажор, оп. 130.
Един необичаен квартет на
Бетовен от 6 части, за който
Стравински споделя, че е

истински необикновен за
времето си. Струнен квар-
тет 6 от Шостакович е вто-
рото произведение в про-
грамата, научи ДУМА от
Надежда Герова, пиар на
София квартет.

На въпроса защо не изби-
рат по-леки програми, подхо-
дящи за всеки вкус, музи-
кантите отговарят, че тяхната
мисия е и в култивирането на
публиката и че музиката, ос-
вен развлекателна, има и об-
разователна функция. Четири-
мата споделят, че не се повли-
яват от вкусовете на масовата
аудитория и не биха олекоти-
ли програмите си, като
допълват, че в България има и
много подготвена публика,
чиито вкусове удовлетворяват.

София квартет е създа-
тел на проекта “Концерти с
дрескод” и “Концерти с
дрескод за деца”. За първия
е награден със “Златно
перо” за принос в развити-
ето на културата в Бълга-
рия, а детските образовател-

ни концерти музикантите
приемат за своя мисия. Со-
фия квартет споделя, че иде-
ята за “Концерти с дрескод
за деца” е породена от не-
обходимостта от ранно му-
зикално образование в
България. През изминалите
две години квартетът реали-
зира седем концерта, част
от поредицата. И тази годи-
на проектът е подкрепен от
Столичната община, програ-
ма “Култура”, но заради
наложените ограничителни
мерки ще се реализира в
различен формат. Детската
аудитория ще се срещне с
момчетата от квартета не на
живо, както досега, а диги-
тално. Пет видеоклипа за
петима велики композитори
ще бъдат създадени в рам-
ките на проекта през
2021 г., разпространени до
всички детски градини на те-
риторията на София и каче-
ни за безплатно гледане на
официалния сайт на състава
www.sofia.bg.
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Облачността ще е променлива, над източната
половина от страната - по-често значителна,
и на места там ще има слаби превалявания
от дъжд и сняг. Първо в Западна България,
а после и в другите райони вятърът ще се ориентира
от запад-северозапад и ще е умерен, временно силен.
Минималните температури ще са от минус 4
до 1 градуса, максималните - между 5 и 10 градуса.
Атмосферното налягане е по-високо от средното
за месеца и ще се задържи без съществена промяна.

ВИДИН
10c

СОФИЯ
4c

САНДАНСКИ
3c

ПЛЕВЕН
9c

РУСЕ
6c

ПЛОВДИВ
9c

ВАРНА
6c

БУРГАС
7c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Не се доверявайте на нови
лица, те едва ли ще бъдат
ваши лоялни приятели и
делови партньори.

ОВЕН

Не увеличавайте финансо-
вите си разходи. Премах-
нете проблеми, които са
ви създавали грижи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Мнозина ще направят пре-
оценка на интимна връзка.
Избягвайте стреса и не-
доволството.

22 май - 21 юни

РАК

Не се колебайте да подпи-
шете договор за нова ра-
бота, която ще увеличи
доходите ви. Успех.
.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Мнозина ще научат истин-
ското значение на думата
“толерантност”. Момен-
тът ще е повратен.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се наложи да прояви-
те воля за започване на
самостоятелни дейности,
повишение или бизнес.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Мнозина са готови да по-
ставят начало на нов на-
чин на живот. Ще изпит-
вате известна носталгия.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Използвайте периода за
внасяне на сигурност в
професионалната си дей-
ност. Доставете радост.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Пътуване на далечно раз-
стояние ще е успешно и с
приятни изживявания. Ще
преодолеете проблем.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Предпазвайте се от дей-
ствия, които ще подкопа-
ят сигурността ви. Про-
явете усилие.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Радостните събития ще ви
връхлетят от всички по-
соки, включително и чле-
нове на семейството ви.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Денят ще е изпълнен с
радостни вибрации, които
ще променят живота ви.
Сега е моментът.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚
ÙËÎÏ /3 Ò., 7 ÂÔ./ (12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 «Î‡ÚÌ‡Ú‡ Ë·Í‡ ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ
15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
21.30 —ÚÛ‰ËÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ ≈‚-

ÓÔ‡î
22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ¡ÂÌÙËÍ‡ - ¿-

ÒÂÌ‡Î, ÒÂ˘‡ ÓÚ 1/16-
ÙËÌ‡ÎËÚÂ Ì‡ ÚÛÌË‡ Ì‡
”≈‘¿ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

00.15 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
01.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
01.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.30  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.30 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/3 Ò., 7 ÂÔ./Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓ-
ËÎ –Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ìœÓÏÓËÂ - ÒÍËÚ‡Ú‡

ÔÂÎ‡î - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
21.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

Ò »‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
02.35 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
03.35 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ‚Ó-

‰Â˘ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚
04.50 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.2

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.23

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.24

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.40

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.5

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.28

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.34

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.17

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÀ˛·ËÏÍ‡Ú‡ Ì‡ Í‡Îˇî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.76

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.10

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

21.30 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ì“Â ËÒÍ‡ı‡ ‰‡ ÏÂ ‚ÁË-

‚ˇÚî »ÁÔÓ‚Â‰Ú‡ Ì‡ Û-

ÒÍËˇ ÏÓˇÍ.

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО

10oС 16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

6oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

3oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

7oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



В миналото стопаните предсказвали по цветовете
на дъгата каква ще бъде реколтата. Ако преобладава
зеленият, това означава, че ще има много трева
за добитъка. При надделяването на жълтия цвят
може да се очаква добър добив на жито и царевица.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
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В рамките на експедиция на остров
Борнео в Югоизточна Азия междунаро-
ден екип ентомолози е идентифицирал
15 различни вида мравки камикадзета.
При появата на опасност тези насекоми
се самовзривяват, пише списание
ZooKeys. В резултат на експлозията се
отделя токсичен и лепкав ензим, който
отблъсква или убива потенциалния вре-
дител. С цената на собствения си живот
отделни мравки спасяват родствениците
си. Изследователите смятат, че това по-
ведение е присъщо само на мравки ра-
ботнички. Освен камикадзетата, в коло-
ниите на Colobopsis explodens има и
други особени екземпляри - “вратари” с
глави, наподобяващи коркови тапи, кои-
то запушват входовете на мравуняка, за
да не може никой да проникне в него.

Откриха в бирата
хормон на щастието

Художничка от САЩ подобри све-
товния рекорд на Гинес, като сътвори
огромна рисунка с флумастери с площ
1983 квадратни метра, предаде агенция
ЮПИ.

На 24-годишната Даймънд Уайпър-
Йънг й отне 63 часа в продължение на
пет дни, за да изработи рекордната
творба с черни флумастери. Произве-
дението й беше изложено в Института

Още с първата глътка от кехлибарената напитка се отделя повече
допамин, отколкото при консумирането на други течности

Германски изследователи от-
криха в бирата веществото хор-
денин, което действа на мозъка
по същия начин, както допа-
минът. Официално той се смята
за хормон на щастието, но от
научна гледна точка е невротран-
смитер, което просто не звучи
толкова приятно, но има същата
функция. Експертите подчерта-
ват, че хордеинът спокойно
може да замести допамина, а и
периодът му на разпад е по-дълъг,
което дори е по-добре от гледна
точка на усещането за щастие.
Специалистите уточняват, че ве-
ществото е налично не само в
класическата бира, но и в безал-
кохолните й варианти.

Преди време в САЩ също
бе направено изследване в тази
насока и още тогава бяха забе-
лязани ефектите, които бирата
има върху човешкия организъм.
Сега обаче бе намерен непосред-
ственият “виновник”, който
води до прилив на хормона на

Рисунка с флумастери подобри
световния рекорд на Гинес

Създаването на творбата с площ 1983
квадратни метра е отнело на авторката
63 часа в продължение на пет дни

Франклин в град Филаделфия. С новото
си постижение талантливата американ-
ка подобри предишното постижение на
италианския художник ФРА!. През
2020 година той направи рисунка на
площ 1865 квадратни метра.

Уайпър Йънг, която е учителка по
рисуване, възнамерява чрез своето Ги-
нес постижение да вдъхнови младите
хора за повече креативност.

щастието.
Екип от университета на

Индиана съобщи за направено
от изследователи проучване,
което обяснява защо първата
глътка бира се услажда най-мно-
го на хората, пише сп. “Нюро-
сайкофармаколъджи”. В рамки-
те на експеримента бе устано-

вено, че в течение само на ня-
колко минути още първоначал-
ното поемане на кехлибарената
напитка предизвиква отделяне-
то на повече допамин, отколко-
то глътката вода или енергийно
кенче. Факторът опиянение е
бил изключен, тъй като количе-
ството консумирано пиво е

твърде малко.
Проучването е обхванало 49

мъже, сред които злоупотребя-
ващи с алкохол, рядко посягащи
към чашката, с близки или далеч-
ни родственици алкохолици или
въздържатели. Изследваните лица
са били свързани с апарат, който
подава глътка бира, вода или
енергийна напитка. Същевремен-
но мозъчната им дейност е била
проследена със скенер.

“Това е първият по рода си
експеримент, който показва, че
активността на хормона в цен-
тровете за удоволствие е пре-
дизвикана именно от вкуса на
бирата, а не от опияняващия
ефект на алкохолната напитка”,
подчертават изследователите.

Експерти от Йейлския и Ко-
лумбийския университет пък
припомниха, че според тяхно
проучване при мъжете се отде-
лят по-големи количества на хор-
мона на щастието след употреба
на бира, отколкото при жените.

Консумацията винаги трябва да е с мярка

Намериха 15 вида
мравки камикадзета

ÕÂËÁ˜ÂÔ‡Â-
Ï‡ Â ÂÌÂ„ËˇÚ‡ È
Ì‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡-
ÂÌ ÂÔÓÚÂ,
ÔÓÁÌ‡‚‡˘ ‚ÒË˜-
ÍË ‚‡ÊÌË ÙË„ÛË
ÓÚ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡
Ô Ó Î Ë Ú Ë ˜ Â Ò Í ‡

ÒˆÂÌ‡. —˙Ò Á‡‚Ë‰ÂÌ ÛÒÂÚ ÛÒÔˇ‚‡
‰‡ ÓÔË¯Â ‚ ‰ÂÚ‡ÈÎË Ì‡È-ÁÌ‡˜Ë-
ÏËÚÂ ÚÂÏË ÓÚ ‰ÂÌˇ Ë ‰‡ ÍÓÏÂÌÚË-
‡ Ò‡ÏÓ Ì‡È-‰ÓÒÚÓÈÌËÚÂ ÓÚ Úˇı.
ÕÂÔÓ‰Ô‡‚ÂÌ Â ‚ÍÛÒ˙Ú È Í˙Ï
‚ÒË˜ÍÓ Í‡ÒË‚Ó Ë ÒÚÓÈÌÓÒÚÌÓ.
¿ Í‡ÚÓ ËÒÚËÌÒÍË ÂÒÚÂÚ Ò ˜‡ÒÓ‚Â
ÏÓÊÂ ÔÎÂÌËÚÂÎÌÓ ‰‡ „Ó‚ÓË Á‡
ÚÂ‡Ú˙, ÏÛÁËÍ‡ Ë Ì‡È-ˆÂÌÌËÚÂ
‡ÒÔÂÍÚË ÓÚ ÒÙÂ‡Ú‡ Ì‡ ÍÛÎÚÛ‡Ú‡
Ë ËÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ. œËÏÂ Á‡ ıÓ‡Ú‡ Â
Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂÚÓ È Í˙Ï ÌÂÈÌÓÚÓ ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚Ó, ÍÓÂÚÓ ÓÚ‚˙˘‡ Ì‡ ÌÂ-
ÛÏÓÌÓÚÓ È ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ò ·ÂÁÂ-
ÁÂ‚Ì‡ Ó·Ë˜.

œÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ Ì‡ ˜‡Ó‚Ì‡Ú‡ ÌË
ÓÊ‰ÂÌË˜Í‡ ‰‡ Â ÏÌÓ„Ó Á‰‡‚‡,
‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ‰‡ ÒÂ ‡‰‚‡ Ì‡
ÔÂÍ‡ÒÌË ÏË„Ó‚Â Ë ‰‡ Â ‚ÒÂ Ú‡Í‡
ÓÚ‰‡‰ÂÌ‡ Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË.

ŒÚ ÂÍËÔ‡ Ì‡ ƒ”Ã¿

— Ó·ÂÁÓ˙Ê‡‚‡˘‡ ÛÒÏË‚Í‡
Ë ·ÎˇÒ˙Í ‚ Ó˜ËÚÂ Ò ˆ‚ÂÚ‡

Ì‡ ÏÓÂÚÓ ËÒÍÂÌË ÔÓÁ‰‡‚Ë
ÔÓ ÒÎÛ˜‡È ÓÊ‰ÂÌËˇ È ‰ÂÌ

ÔËÂÏ‡ ‰ÌÂÒ

fiÀ»fl  ”À»Õ— ¿
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ЧЕТВЪРТЪК
18 ФЕВРУАРИ

8

ФУТБОЛ
ЛИГА ЕВРОПА
ПО БНТ 1
22.00 Бенфика - Арсенал
ПО БНТ 3
19.55 Реал Сосиедад -
Ман Юнайтед
22.00 Гранада - Наполи
ПО БТВ ЕКШЪН
19.55 Цървена звезда - Милан
22.00 Лил - Аякс
ПО РИНГ
19.45 Волфсбергер - Тотнъм
22.00 Залцбург - Виляреал
ПО БНТ 3
СКИ, СП В КОРТИНА
10.50 и 14.20
Гигантски слалом (жени)
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 СКА - Динамо Москва
ПО МАКС СПОРТ 1
БАСКЕТБОЛ
19.00 Химки - Баскония
ПО МАКС СПОРТ 2
19.30 Анадолу Ефес - Олимпиакос
21.45 Олимпия Милано - Макаби ТА
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
5.00 и 10.30 “Аустрелиън оупън”
БИАТЛОН, СП В ПОКЛЮКА
16.00 Индивидуално
(единична смесена щафета)
СНУКЪР
16.55 и 20.45 “Уелс оупън”
ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНОУБОРД
12.30 СК в Райтералм
(сноубордкрос)

Стр. 15

Георги

ГЛЕДАЙТЕ

Пари Сен Жермен и Ливър-
пул са почти сигурни участни-
ци в четвъртфиналите в Шампи-
онската лига, след като спечели-
ха убедително първите осмина-
финали като гости съответно на
Барселона и РБ Лайпциг.

Авторитетна, но донякъде
изненадваща, бе изразителната
победа на парижани с 4:1 на-
сред “Камп Ноу”. Въпреки че
домакините откриха чрез Лео
Меси (26) от пресилена дузпа,
играчите на Маурисио Почети-
но триумфираха след хеттрик на
Килиан Мбапе (32, 65 и 85) и
гол на Мойс Кийн (70). Светов-

ПСЖ унизи Барселона
на „Камп Ноу”

ният шампион от Русия 2018
вече има 90 гола в 109 мача с
екипа на ПСЖ. За ПСЖ не иг-
раха Неймар, Анхел ди Мария
и Хуан Бернат, но френският
гранд очаква спокойно реванша
през март в Париж.

Срещу РБ Лайпциг Ливър-
пул си осигури комфортна
преднина от 2:0 преди ответ-
ния сблъсък на “Анфийлд” и
вдигна настроението си след
лошите резултати във Висша-
та лига. Двубоят се игра на
стадион “Ференц Пушкаш” в
Будапеща заради противоепи-
демичните мерки в Германия.

Символичните домакини уда-
риха греда, направиха пропус-
ки и опитаха да се възползват
от проблемите на “червените”,

които играха с резервния си
черен екип, но Мохамед Салах
(53) и Садио Мане (58)
набързо матираха германския

СНИМКА УЕФА

Героят Килиан Мбапе получи топката за хеттрика срещу Барселона
и приза от УЕФА като Играч на мача

вицешампион. Снощи се игра-
ха първите мачове на двойки-
те Порто - Ювентус и Севиля
- Борусия Д.

Левски ще има нов спонсор до месец. На “Герена” усилено
преговарят с букмейкърската компания Betway. Очаква се
брандът да получи лиценз да оперира на българския пазар съвсем
скоро, след което преговорите да бъдат завършени, съобщи
7dnifutbol.bg. За такова сътрудничество се говореше още в нача-
лото на миналата година, но пандемията осуети плановете. Дого-
ворът ще е за 3 години, като в касата на клуба ще влязат внуши-
телните 15 млн. лева. Връзката е направил бившият собственик на
столичани Спас Русев. С този договор Левски генерално ще реши
финансовите си проблеми, след като в касата на “Герена” ще
влизат по 5 милиона лева на година. Преди два месеца Левски
подписа 3-годишен договор с генералния си спонсор Strabag за
общо 6 милиона лева. Малко преди това клубът продължи сътруд-
ничеството си с Palms Bet, което започна през лятото на 2020 г.,
и по него клубът получава по 1 милион лева годишно.

Пламен Марков
обвини държавата, че
помага на Лудогорец,
който десета година е
хегемон в българския
футбол. Изпълнител-
ният директор на
ЦСКА-Сф смята, че
това е една от причи-
ните Гриша Ганчев да
избяга от “Армията”,
защото, за да бъде
ръководен голям клуб,
трябват много пари.

“Това, че Лудого-
рец е 9 години поред
шампион, говори, че
този тим, освен с по-
тенциала, с който раз-
полага спортно-техни-
чески, има и подкре-
пата на други факто-
ри. Няма много стра-
ни в света, в които да

ПЛАМЕН МАРКОВ:

Държавата помага
на Лудогорец
Гриша Ганчев иска 76 000 лева за акциите на ЦСКА-Сф,
по право Христо Стоичков трябва да ги получи

Нов спонсор налива
15 милиона лева в Левски ЦCКA oфициaлнo пoтвърди трaнcфeрa нa Aли Coу в

руcкия Рocтoв. Нaпaдaтeлят cи тръгвa oт “Бългaрcкa aрмия”,
кoгaтo oтбoрът e в “oкoтo нa бурятa”, cлeд кaтo coбcтвeникът
Гришa Гaнчeв обяви, че ce oттeгля. Гaмбиeцът щe бъдe пoд
нaeм в руcкия тим дo крaя нa ceзoнa.

От ЦCКA обявиха: “Нaпaдaтeлят Aли Coу oфициaлнo
вeчe e cъcтeзaтeл нa руcкия Рocтoв. Трaнcфeрът cтaнa фaкт,
cлeд кaтo двaтa клубa ce рaзбрaхa пo вcички дeтaйли и
ръкoвoдcтвaтa финaлизирaхa ceриoзнитe прeгoвoри.”

Гамбиецът ce cбoгувa c тимa и фeнoвeтe, кaтo им блaгoдaри
в инстаграм зa пoдкрeпaта. “Бeшe чecт, чe нocих eкипa нa
ЦCКA, пoтих ce и ce бoрих зa ceмeйcтвoтo нa ЦCКA
(Прeзидeнт, дирeктoри, трeньoри, игрaчи и eкип) и нaй-
вaжнoтo ФEНOВEТE, кoитo винaги бяхa тaм зa дoбрo и лoшo
нa тимa. Увaжaвaм и oцeнявaм вcички ви. Oбичaм ви! Приeх
нoвo прeдизвикaтeлcтвo в мoятa кaриeрa, но никoгa нямa дa
зaбрaвя ceмeйcтвoтo нa ЦCКA, CAМO ЦCКA!”, нaпиca Coу.

Aли Coу вече е играч на Рocтoв

има такъв феномен.
Този отбор е подкре-
пян и от държавата -
понякога деликатно,
понякога очевидно.
Когато се водят битки
на всички фронтове и
когато част от своите
застанат срещу клуба,
битката става обрече-
на. Има влияние към
някои от хората в
агитките да се създа-
ват брожения, които
водят до дестабилизи-
ране”, обяви Марков
пред БНТ.

Той разкри, че ак-
циите на ЦСКА няма
да са безплатни, както
обяви Гриша Ганчев.

“Акциите ще бъдат
предоставени за около
76 000 лева. Клубът е

финансово обезпечен
за момента. Треньор-
ският щаб и футболис-
тите трябва да бъдат
спокойни, че всичко е
подсигурено до края
на първенството.

Чашата преля след
писмото на част от фе-
новете към собствени-
ка. Доста хора подкре-
пят безапелационно
собствениците и жела-
ят те да продължат
дейността си в ЦСКА.
Клубът се нуждае от
сериозен финансов ре-
сурс, за да се издържа.
Процесът, свързан с
финансирането, зависи
и от продажби, за да
могат всички да полу-
чават възнаграждения-
та си и всичко да се

движи по план. Про-
дажбата на футболис-
тите зависи единстве-
но от собствениците.

ЦСКА и Левски са
сериозна хапка и
трудно могат да бъдат
купени, тъй като все-
ки желаещ да ги при-
тежава, трябва да е
наясно колко много
финанси трябват за
издръжката им. Всеки
от собствениците си
дава сметка, че това е
яма, в която се нали-
ват постоянно средст-
ва, без да има
възвръщаемост. Труд-
но футболът у нас
може да бъде бизнес”,
завърши Марков.

На “Армията” в
събота ще има общо

събрание. Според
Търговския закон Гри-
ша Ганчев и Юлиян
Инджов, които държат
по 40%, трябва да
предложат първо ак-
циите си на третия по
сила в дружеството -
Христо Стоичков. Ка-
мата участва с 20%,
но без да се намесва в
ръководството на клу-
ба, тъй като живее в
Маями. Оттеглящите
се от ЦСКА бизнес-
мени са обещали до
седмица да оправят
задълженията на клу-
ба. Според правилата
нов шеф може да вле-
зе на “Армията” само
след като Стоичков
откаже да вземе кон-
тролния пакет.


